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Merksplas, 28 oktober 2020 

Verslag 

Zitting van de gemeenteraad van  28 september 2020 

 

AANWEZIG: Frank Wilrycx, Burgemeester-Voorzitter 

Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen Kerremans, 

Schepenen 

Annie Verheyen, Jef Van Accom, Jef Schoofs, Kris Luyckx, Raf 

Verheyen, Tine Van der Vloet, Evelien Willems, Josée Van Aert, Boris 

Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen, Jan De Bie, Luc 

Holthof, Raadsleden 

Dries Couckhuyt, Algemeen directeur 

VERONTSCHULDIGD:  

  

 
De gemeenteraad vergadert in de podiumzaal van het gemeenschapscentrum om twintig uur. 

Op de publieke tribune hebben 15 belangstellenden plaatsgenomen. 

  

Overeenkomstig artikel 33, tweede lid van het gemeentedecreet, werden de notulen van de 

vorige gemeenteraad  ten minste acht dagen voor de dag van de vergadering van heden, 28 

september, ter inzage van de leden van de raad gelegd. 

  

Ook werd een afschrift van de notulen van de gemeenteraad  ten huize van elk raadslid 

overhandigd. Deze overhandiging ten huize is gebeurd op 18 september, datum waarop ieder 

raadslid eveneens de agenda met bijlagen van de raadszitting van heden  werd overhandigd. 

Bijkomende bijlagen en inlichtingen werden eveneens op  ten huize overhandigd. De rekening 

werd reeds  overgemaakt op 11 september 2020. 

Openbaar 

Aanhef 

1. Opening, opmerkingen bij de notulen vorige gemeenteraad en loting van een 

voorstemmer. 

Feiten 

Door middel van loting wordt gemeenteraadslid Karel Lenaerts (Leefbaar) door de voorzitter 

aangeduid om in deze raadsvergadering als eerste de mondelinge stem uit te brengen. 

 

De voorzitter vraagt of er opmerkingen zijn bij de notulen van de vorige gemeenteraad 

behalve het feit dat de vergadering in de podiumzaal plaatsvond.  

raadslid Luc Holthof (N-VA) stelt dat bij de open oproep kandidaten verkoop onder 

voorwaarden gronden voetbalvelden Hoevestraat hij heeft gevraagd waar de akte was en 

voorgesteld heeft om de vergadering te schorsen en het document te halen of dit agendapunt 

te verdagen; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) geeft mee dat bij de rondvraag over de processierupsen de fractie 

N-VA heeft aangedrongen op een diverser boombeleid; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) stelt dat bij de open oproep kandidaten verkoop onder 

voorwaarden gronden voetbalvelden Hoevestraat hij heeft gevraagd om dit woonparkgebied 

niet te ontwikkelen maar een andere bestemming te geven; 
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raadslid Jef Schoofs (Groen) betreurt dat bij de toegevoegde agendapunten van Groen de 

gevoerde discussie ontbreekt in de notulen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat de toelichting van het voorstel is 

weergegeven en de essentie van de reactie van de meerderheid is opgenomen; 

Bestuur 

2. Rapportering organisatiebeheersingssyteem. 

Wetgeving 

Artikel 217 tot en met 220 van het decreet lokale besturen de dato 22 december 2017; 

Feiten 

de gemeenten staan in voor de organisatiebeheersing van hun activiteiten; 

het organisatiebeheersingssyteem is het geheel is van maatregelen en procedures die 

ontworpen zijn om een redelijke zekerheid te verschaffen dat men: 

            1°        de vastgelegde doelstellingen bereikt en de risico’s om deze te bereiken kent 

en beheerst; 

            2°        wetgeving en procedures naleeft 

            3°        over betrouwbare financiële en beheersrapportering beschikt; 

            4°        op een effectieve en efficiënte wijze werkt en de beschikbare middelen 

economisch inzet; 

            5°        de activa beschermt en fraude voorkomt; 

  

Het organisatiebeheersingssysteem wordt vastgesteld door de algemeen directeur, na overleg 

met het managementteam; 

Het organisatiebeheersingssysteem bepaalt op welke wijze de organisatiebeheersing van de 

gemeente en van het OCMW wordt georganiseerd, met inbegrip van de te nemen 

controlemaatregelen en –procedures en de aanwijzing van personeelsleden en organen die 

ervoor verantwoordelijk zijn, en de rapporteringsverplichtingen van de personeelsleden die bij 

het organisatiebeheersingssysteem betrokken zijn; 

Het organisatiebeheersingssysteem beantwoordt minstens aan het principe van 

functiescheiding waar mogelijk en is verenigbaar met de continuïteit van de werking van de 

gemeentelijke diensten; 

De Vlaamse overheid heeft de leidraad organisatiebeheersing voor lokale besturen ontwikkeld, 

een instrument dat organisatiebeheersing concreet maakt. Het is een uitgebreide gids met 

doelstellingen rond organisatiebeheersing, risico’s en beheersmaatregelen die ondersteuning 

kan bieden om een systeem van organisatiebeheersing uit te bouwen; 

Het besluit van de gemeenteraad van 18 februari 2019 houdende de goedkeuring van het 

organisatiebeheersingssysteem; 

  

Het rapport van de algemeen directeur inzake de mate van realisatie van de doelstellingen met 

betrekking tot 2019 - 2020: 

Bij de opstelling van het volgende meerjarenplan proberen om de beleidsdoelstellingen meer 

‘SMART’ te formuleren: specifiek, meetbaar, acceptabel, realistisch en tijdgebonden. 

Vertrekken vanuit een sterke lokale omgevingsanalyse. Het meerjarenplan is niet voor 

iedereen toegankelijk.  Het is wenselijk om dit meerjarenplan beknopt per dienst samen te 

vatten en zo ter informatie aan het personeel en de burgers over te brengen. Op dit ogenblik 

herwerkt het managementteam samen met de diensthoofden het meerjarenplan. 

Elk semester wordt de doelstellingenrealisatie geëvalueerd en gerapporteerd. Hierbij wordt 

iedere dienst geraadpleegd. 

Het organogram en personeelsbehoeftenplan aanpassen naar toekomstige noden zonder dat 

dit verwachtingen mag creëren bij huidige personeelsleden. Een actualisatie van het 

personeelsbehoeftenplan voor de toekomst dringt zich op. Deze personeelskaderwijziging werd 

eind 2019 op de gemeenteraad gebracht en is nu in uitvoering. 

Overgaan tot vervanging van de eigen server en aanschaf van een volwaardige back-up 

server. Dit is gebeurd begin 2020. 

Bij de communicatie naar de burgers via publicaties in nieuwsbrief ook aandacht te hebben 

voor de ‘klassieke’ diensten. Zowel de diensten, het bestuur als de communicatieambtenaar 

bewaken het streven om een totaalbeeld van het lokaal beleid op te hangen. 
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Er worden verslagen van het diensthoofdenoverleg opgemaakt. 

Optimaliseren van de informatiedoorstroming binnen de gemeentelijke diensten. Diensten 

zorgen voor een goede informatiedoorstroming naar medewerkers/collega’s die instaan voor 

de back-up en transparante procedures. 

De promotie voor de nieuwe tweejaarlijkse onthaaldag voor nieuwe inwoners opdrijven - door 

bijvoorbeeld een persoonlijke benadering - om deze nieuwe mensen zo snel als mogelijk bij 

het gemeenschapsleven te betrekken. Omwille van corona is de onthaaldag niet kunnen 

doorgaan. 

Huisbezoeken van de sociale dienst bij overlijden en echtscheiding (= toekomstgericht) kunnen 

zorgaanbod bekend maken. 

Communicatie is zeer belangrijk. Dossiers/ projecten/ evenementen/ aanvragen of bijstand 

worden voor het college / Vast Bureau gebracht en kennen vandaar uit een ambtelijke 

opvolging. 

De informatiedoorstroming van de intergemeentelijke samenwerkingsverbanden naar de lokale 

besturen dient verfijnd te worden door op het extranet van de gemeente voor raadsleden alle 

verslagen en toelichtingen van de intercommunales beschikbaar te stellen. 

Naast het meldingsformulier is er ondertussen ook een klachtenformulier. Een klachtenregister 

wordt  bijgehouden. Aan de klager wordt feedback gegeven over het gevolg dat aan de klacht 

wordt gegeven.  Structurele tekortkomingen leiden tot bijsturing van het beleid. 

Tussenkomsten 

raadslid Luc Holthof (N-VA) wijst er op dat de rapportering zelf ook niet SMART is 

geformuleerd; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt of de verslagen van de diensthoofden publiek kunnen 

worden gemaakt en wijst op het belang van een back-up voor het personeel en het niet 

vermelden van de nieuwe website; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat deze verslagen interne documenten 

zijn; 

Besluit  

De raad neemt kennis van de rapportering van de algemeen directeur met betrekking tot de 

organisatiebeheersing over de periode 2019 - 2020. 

 

3. Maatregelen 'covid-19'. 

Wetgeving 
het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

de maatregelen genomen door de federale overheid ter beteugeling van 'covid-19': 

 Het Ministerieel Besluit van 3 april 2020 volgt hier een verdere aanvulling 

op over de verlenging van de maatregelen t.e.m. 19 april 2020.  

 Het Koninklijk Besluit van 6 april 2020 over de bestrijding van de niet-

naleving van de dringende maatregelen om de verspreiding van het 

coronavirus te beperken door de invoering van Gemeentelijke Administratieve 

Sancties.  

 Het Ministerieel besluit van 17 april 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken. 

 Het Ministerieel Besluit van 30 april 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken.  

 Het Ministerieel Besluit van 8 mei 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken.  

 Het Ministerieel Besluit van 15 mei 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken.  

 Het Ministerieel Besluit van 20 mei 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken.  
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 Het Ministerieel Besluit van 25 mei 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken.  

 Het Ministerieel Besluit van 30 mei 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken 

 Het Ministerieel Besluit van 5 juni 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken. 

 Het Ministerieel Besluit van 30 juni 2020 houdende dringende maatregelen om 

de verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken. 

 Het Ministerieel besluit van 10 juli 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 30 juni 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID−19 te beperken. 

 Het Ministerieel besluit van 24 juli 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 30 juni 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID−19 te beperken. 

 Het Ministerieel besluit van 28 juli 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 30 juni 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID−19 te beperken. 

 Het Ministerieel besluit van 22 augustus 2020 houdende wijziging van het 

ministerieel besluit van 30 juni 2020 houdende dringende maatregelen om de 

verspreiding van het coronavirus COVID−19 te beperken. 

   ................. 

Politieverordening van de gouverneur van 29 juli 2020 betreffende aanvullende 

maatregelen in de strijd tegen het coronavirus COVID-19; 

Politieverordening van de gouverneur van 12 augustus 2020 betreffende 

aanvullende maatregelen in de strijd tegen het coronavirus COVID-19; 

het decreet van 19 juni 2020 tot het nemen van dringende maatregelen met 

betrekking tot de noodfondsen voor cultuur, jeugd, sport, media en de lokale 

besturen, en met betrekking tot de armoedebestrijding naar aanleiding van de 

COVID-19 pandemie; 

het taxidecreet; 

Feiten 

de pandemie 'covid-19'; 

de maatregelen genomen door de federale overheid en de gouverneur ter beteugeling van 

'covid-19'; 

de lockdown; 

het besluit van het college van burgemeester en schepenen de dato 24 maart 2020 houdende 

de kwijtschelding van de concessievergoeding van de brasserie Colonie 7, de Mart en 't 

Hofeind gedurende de lockdown; 

het besluit van het college van burgemeester en schepenen de dato 31 maart 2020 houdende 

de kwijtschelding van de concessievergoeding van de LRV voor de manege gedurende de 

lockdown; 

het besluit van het college van burgemeester en schepenen de dato 11 augustus 2020 

houdende de opschorting van de afbetaling voor dit jaar van de lening van de Kunstvrienden 

VZW; 

de gefaseerde versoepeling; 

de protocollen van de diverse sectoren; 

het decreet van 19 juni 2020 tot het nemen van dringende maatregelen met betrekking tot de 

noodfondsen voor cultuur, jeugd, sport, media en de lokale besturen kent de gemeente 

Merksplas een bedrag toe van 90.995,78 euro toe; 

de Vlaamse Regering stelt dat in afwachting van een nooddecreet dat de belasting op taxi's 

opschort de gemeente deze belasting niet hoeft te innen; 

de oprichting van de zomerscholen; 

de bedeling van mondmaskers aan de bevolking; 

de bedeling van filters aan de bevolking; 

de oprichting van een centraal triagecentrum voor patiënten met vermoeden COVID-19; 

de oprichting van een testcentrum voor terugkerende buitenlandse werknemers; 
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Motieven 

de burgemeester geeft een overzicht van de genomen maatregelen: 

'Vandaag staat de bekrachtiging van enkele beslissingen i.v.m. covid-19 op de agenda van 

de gemeenteraad. 

Ik zou van de gelegenheid gebruik willen maken om een overzicht te geven, beknopt, niet 

volledig, van de maatregelen en acties die in Merksplas genomen zijn. 

Ten eerste en misschien ook de belangrijkst is de communicatie naar onze burgers. 

Hiervoor hebben we tijdens de lockdown periode een speciale website in het leven 

geroepen. Onze nieuwe communicatieambtenaar was net begonnen en we kregen ook 

hulp van buitenaf: we waren zeer content dat Dirk Raeymaeckers zijn expertise ter 

beschikking heeft gesteld. Hartelijk dank hiervoor. 

Omdat het snel ging, probeerden we via digitale kanalen iedereen op de hoogte te houden 

en gaven we meer duiding via onze 2-wekelijkse nieuwsbrief. Dit zijn we na afloop van de 

lockdown ook blijven doen. Er werd toen ook speciale aandacht gegeven aan de heropstart 

van de handelszaken in onze gemeente. 

Daarnaast werd ook gecommuniceerd naar doelgroepen, via de school, de kinderopvang of 

via de welzijnslijn van het OCMW. Ook werd er, o.a. via de werkgevers, een speciale 

communicatie opgezet in vreemde talen. Gezien de vele seizoenarbeiders in onze 

gemeente was dit geen overbodige luxe. Al die tijd bleven we ook in nauw contact met de 

verschillende instellingen en zorgcentra in onze gemeente. 

Vervolgens was het nauw contact met de veiligheidsdiensten essentieel. Als er een 

rampenfase wordt afgekondigd, is het van groot belang om met de brandweer, de politie 

en de medische wereld goed samen te werken. Hiervoor hebben we de intergemeentelijke 

veiligheidscel in het leven geroepen. Samen met Hoogstraten en Rijkevorsel hadden we 

zeer regelmatig veiligheidsoverleg. Dit ging over sensibiliseren maar ook verbaliseren. In 

de lockdown periode werd zo extra toegezien op de niet-essentiële verplaatsingen, het 

samenscholingsverbod en het bewaken van de landsgrenzen. 

Maar ook in de ondersteuning van de medische wereld, spelen de gemeentes een 

belangrijke rol, zo ook in Merksplas. Tijdens de lockdown werd in de sporthal een 

triagecentrum opgezet in samenwerking met de lokale huisartsen. Na de lockdown werd 

dit vervangen door een testcentrum in de Hoevestraat om zo de huisartsenpraktijk te 

ontlasten. Ook werd samen met de eerste lijnszone (ELZ) een systeem opgezet rond 

contact-tracing. 

Er ging ook veel aandacht naar de hulp voor de zwakkeren onder ons. Er was de 

welzijnslijn en dit leidde dikwijls tot hulp aan huis: van buren of vrienden, voor kleine 

dingen zoals boodschappen. Via de kinderopvang en de scholen werden pc’s voorzien voor 

kwetsbare gezinnen en werd opvang en huiswerkbegeleiding geregeld. Ook werden er 

extra middelen van Vlaanderen en de federale overheid voorzien voor deze doelgroep. Dit 

is daarstraks in de OCMW-raad besproken. 

Onze kinderen en jeugd werden ook getroffen door deze beknotting van hun vrijheid. Hun 

belangen werden van zeer dichtbij opgevolgd. Er was regelmatig overleg tussen de 

scholen en er werd maximaal ingezet op degelijk onderwijs, ook tijdens de lockdown, en 

voldoende opvang. De kinderopvang gooide gans haar programma om om toch de nodige 

dienstverlening te kunnen aanbieden. We zorgden ervoor dat de jeugdkampen konden 

doorgaan en de studenten in de Marc/kt samen konden studeren. Hiervoor werden ook de 

nodige investeringen gedaan: handgels, wasstraten, mondmaskers,… 

Als 1 van de weinige gemeentes organiseerden we ook een zomerschool in augustus en dit 

tot tevredenheid van de leerkrachten, ouders en een 40-tal kinderen, die hierdoor beter 

voorbereid terug aan het nieuwe schooljaar konden beginnen. 

De heropstart van het verenigingsleven vroeg ook heel wat inspanningen van zowel ons 

personeel als van de verenigingen zelf: strikte maatregelen, te volgen protocols, hygiëne, 

afstandsregels, … Allemaal zaken die nauwgezet opgevolgd werden. Maar het deed voor 

iedereen deugd dat ze terug konden gaan sporten, muziek maken, toneel spelen of anders 

hobby’s beoefenen. De verenigingen zullen nu onder mekaar nog moeten uitmaken wat er 

met de Vlaamse middelen moet gebeuren die voor hen voorzien zijn. 

Voor de horeca hebben we de vergoeding voor de gemeentelijke eigendommen 

kwijtgescholden, gaven we de kunstvrienden een opschorting van hun lening en zorgden 

we voor meer terrasruimte. Ook dat annuleringskosten voor de gemeentelijke 

infrastructuur werden geschrapt. In vele gemeentes werden ook tijdelijk de retributies of 
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belastingen opgeschort, maar, zoals u weet, zijn deze reeds vele jaren geleden in 

Merksplas afgeschaft. De belasting op taxi’s, die verplicht wordt door de Vlaamse 

overheid, mogen we dit jaar schrappen. 

Omdat er toch verder geleefd moet worden, werden verschillende activiteiten opgestart of 

ondersteund. Het mooiste voorbeeld is de thermosfleskes-zomer. Gesmaakte cultuur op 

een corona-veilig manier. 

Daarnaast zijn er nog heel wat losstaande acties: het afvalprobleem van de strafinrichting 

en het probleem met de luierzakken, omwille van de sluiting van het containerpark, 

werden verholpen. De gemeenteraad en vele andere vergadering liepen digitaal. Personeel 

kon thuiswerken, gemeente en OCMW bleven enkel op afspraak open. Iedere Spetser 

kreeg tijdig een mondmasker van de gemeente. Er werd extra personeel van de 

poetsdienst en technische dienst ingeschakeld en zij hebben prima werk geleverd. 

Maar het corona-verhaal is nog niet ten einde. 

We zullen alert moeten blijven, onze bevolking moeten blijven sensibiliseren en allemaal 

goed moeten blijven opletten. We hebben de laatste tijd een stijging gehad van het aantal 

positieve gevallen. Deze zijn echter allemaal duidelijk te lokaliseren en al deze mensen en 

hun omgeving hebben nauwgezet de voorschriften van testen, quarantaine en dergelijke 

gevolgd. Hiervoor hebben we ook heel nauw contact gehad met de huisartsen, het CLB en 

de ELZ. 

Er komen nog enkele herfst en wintermaanden aan. We zullen een goede mix moeten 

vinden tussen veiligheid, gezondheid en het sociale leven. In dit licht moeten we ook de 

kermis zien. De kermis is voor onze kinderen zeer belangrijk en ook zullen er sowieso heel 

wat volwassenen in dit weekeinde op stap gaan. Vandaar dat we ervoor gekozen hebben 

om de kermis te laten doorgaan. Op die manier kunnen we alles gecontroleerd laten 

verlopen. En we zien ook dat in andere gemeentes, waar de kermis intussen gepasseerd 

is, er geen stijging van het aantal covid-gevallen wordt vastgesteld. 

Dezelfde oefening zullen we ook moeten maken voor andere momenten: veldcross, 

eindejaarsperiode met de kerstwandeling, Halloween, …' 

Tussenkomsten 

Raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt of het testcentrum in de Hoevestraat er enkel is voor het 

artsenhof; 

Burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat dit testcentrum is opgericht op 

vraag van de voorzitter van de huisartsen om de seizoenarbeiders te testen na doorverwijzing. 

De gemeente zorgt voor logistieke ondersteuning en de artsen voor medisch personeel; 

Raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt naar de stand van zaken ivm subsidies sport, 

cultuur en jeugd via adviesraden; 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) verwijst naar een bevraging van andere omliggende 

gemeenten. Iedereen is nog zoekende. De adviesraden zijn al een keer samen geweest. De 

middelen mogen in 2020 maar ook in 2021 uitgedeeld worden. Covid 19 is ook nog niet 

afgelopen. De verschillende verenigingen zullen bevraagd worden; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

art. 1- De door het college van burgemeester en schepenen genomen besluiten ivm het 

opschorten van de concessievergoeding tijdens de lockdown en het opschorten van de 

afbetaling van de lening te bekrachtigen. 

art. 2- De reeds betaalde taxibelasting voor dit jaar kwijt te schelden. 

art. 3- De adviesraden sport, cultuur en jeugd te verzoeken een voorstel tot besteding van het 

noodfonds voor deze sectoren te doen. 

Financiën 

4. Kerkfabriek Sint Rumoldus Zondereigen. Rekening 2018. Advies. 

Wetgeving 

decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

wet van 4 maart 1870 op het tijdelijke der erediensten, inzonderheid artikel 7; 

decreet van 30 december 1809 op de kerkfabrieken; 

decreet van 7 mei 2004 houdende de materiële organisatie en werking van de erkende 

erediensten; 
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het besluit van de Vlaamse regering van 13 oktober 2006 houdende het algemeen reglement 

op de boekhouding van de erkende erediensten en van de centrale besturen van de erkende 

erediensten; 

het ministerieel besluit van 27 november 2006 tot vaststelling van de modellen van de 

boekhouding van de besturen van de eredienst; 

Feiten 

de rekening 2018 van de Kerkfabriek Sint Rumoldus Baarle-Hertog - Merksplas, zoals 

goedgekeurd door de fabrieksraad in zitting van 23 februari 2019 en waarvan de samenvatting 

van het dienstjaar als volgt is: 

ontvangsten                   35.501,49 € 

uitgaven                        20.723,50 € 

SALDO                          14.777,99 € 

Adviezen 

advies van de gemeenteraad van Baarle-Hertog 

Tussenkomsten 

raadslid Luc Holthof (N-VA) polst bij privaat patrimonium onder andere bij code 139 naar de 

reden verschil; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) laat dit navragen; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

De rekening 2018 van de Kerkfabriek Sint Rumoldus Baarle-Hertog - Merksplas gunstig te 

adviseren. 

Afschrift 

 Jozef Van de Perre, penningmeester, Burgemeester Leestmansplantsoen 5, 2387 

Baarle-Hertog 

 de Provinciegouverneur 

 het Bisdom 

5. Kerkfabriek Sint Rumoldus Zondereigen. Rekening 2019. Advies. 

Wetgeving 

decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

wet van 4 maart 1870 op het tijdelijke der erediensten, inzonderheid artikel 7; 

decreet van 30 december 1809 op de kerkfabrieken; 

decreet van 7 mei 2004 houdende de materiële organisatie en werking van de erkende 

erediensten; 

het besluit van de Vlaamse regering van 13 oktober 2006 houdende het algemeen reglement 

op de boekhouding van de erkende erediensten en van de centrale besturen van de erkende 

erediensten; 

het ministerieel besluit van 27 november 2006 tot vaststelling van de modellen van de 

boekhouding van de besturen van de eredienst; 

Feiten 

de rekening 2019 van de Kerkfabriek Sint Rumoldus Baarle-Hertog - Merksplas, zoals 

goedgekeurd door de fabrieksraad in zitting van 13 juni 2020 en waarvan de samenvatting van 

het dienstjaar als volgt is: 

ontvangsten                   16.980,82 € 

uitgaven                        22.258,86 € 

SALDO                         - 5.278,04 € 

Adviezen 

advies van de gemeenteraad van Baarle-Hertog 

Tussenkomsten 

raadslid Luc Holthof (N-VA) polst bij privaat patrimonium onder andere bij code 139 naar de 

reden verschil; 



 pagina 8 van 33 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) laat dit navragen; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

De rekening 2019 van de Kerkfabriek Sint Rumoldus Baarle-Hertog - Merksplas gunstig te 

adviseren. 

Afschrift 

 Jozef Van de Perre, penningmeester, Burgemeester Leestmansplantsoen 5, 2387 

Baarle-Hertog 

 de Provinciegouverneur 

 het Bisdom 

6. Kerkfabriek Sint Willibrordus Merksplas. Budget 2021. Kennisname. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het decreet van 30 december 1809 op de Kerkfabrieken; 

de wet van 4 maart 1870 op het tijdelijke der erediensten; 

het decreet van 7 mei 2004 betreffende de materiële organisatie en werking van de erkende 

erediensten; 

Feiten 

het meerjarenplan 2020-2025 met strategische nota zoals goedgekeurd door de Kerkraad St. 

Willibrordus-Merksplas in zitting van 11 juli 2019 en gemeenteraad van 16 december 2019; 

het budget 2021 met beleidsnota zoals goedgekeurd door de Kerkraad St. Willibrordus-

Merksplas in zitting van 31 juli 2020 en waarvan de samenvatting als volgt is: 

                                   Exploitatiebudget                  Investeringsbudget 

Ontvangsten               30.860,- euro                                  0,- euro 

Uitgaven                     33.658,- euro                                  0,- euro 

Saldo                        -  2.798,- euro                                  0,- euro 

  

Adviezen 

gunstig advies van de bisschop de dato 31 juli 2020 voor het budget 2021; 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) geeft nog mee dat de restauratie van de 

kerk is aanbesteed en in het voorjaar zal worden opgestart; 

Besluit  

Akte te nemen van het budget 2021 van de Kerkfabriek St. Willibrordus Merksplas. 

Afschrift 

Flor Ceusters, penningmeester, Opstal 41, 2330 Merksplas 

7. Gemeente en OCMW. Rekening 2019. Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het Besluit van de Vlaamse Regering betreffende de beleids- en beheerscyclus van de 

gemeenten, de provincies en de openbare centra voor maatschappelijk welzijn van 25 juni 

2010; 

Feiten 

overeenkomstig artikel 249 §2 van het decreet lokaal bestuur ontving ieder gemeenteraadslid 

minstens veertien dagen op voorhand een exemplaar van de rekening – dienstjaar 2019; 

deze rekening 2019 bestaat uit een beleidsnota, een financiële nota en een balans; 

de toelichting bij de rekening dienstjaar 2019 door de burgemeester; 

Tussenkomsten 
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raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt waarom bij de ontvangsten het bedrag van subsidies voor 

het fietspad / riolering langs de Steenweg op Beerse zo laag is en of daar nog bomen worden 

geplant; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat niet alle subsidies in 2019 reeds 

zijn betaald en dat het niet de bedoeling is dat er daar bomen komen; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) is blij met het overzicht van de financiën van de verschillende 

fases van de restauratie van de kolonie maar had het liever jaar per jaar zowel voor het 

verleden als voor de toekomst zodat er meer transparantie is en dringt er op aan om de 

commissie kolonie bijeen te roepen om hen ook deze cijfers voor te leggen. 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) onderstreept dat het informatiever is om de 

restauratie fase per fase te bekijken. Zo heb je een duidelijker overzicht dan dat je dat jaar 

per jaar bekijkt; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt waar het grote verschil vandaan komt op pagina 31 tussen 

de 636.669 en de 1.388.536 euro? Heeft de financieel directeur dit reeds achterhaald?; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat softwareleverancier Schaubroeck 

daarvoor dient bevraagd te worden; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) verwijst naar de dalende bevolking en inkomsten zoals de 

opcentiemen onroerende voorheffing als aanvullende personenbelasting en vraagt of het niet 

beter is om te fusioneren?; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) onderstreept dat - zoals de rekening 

aantoont - Merksplas een financieel gezonde gemeente is en een grotere gemeente niet 

noodzakelijk efficiënter bestuurd wordt; 

raadslid Jan de Bie (Groen) geeft aan dat er weinig uitgevoerd is van de investeringen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) merkt op dat het volledig budget wordt 

ingeschreven in het jaar waarin de werken worden opgestart maar dat de facturen over 

verschillende jaren worden betaald, bijvoorbeeld assistentiewoningen; 

raadslid Jan de Bie (Groen) stelt dat de steundossiers dalen in contrast met de grotere 

armoedeproblematiek die Vlaanderen aangeeft; 

voorzitter van het BCSD Leen Kerremans (Leefbaar) antwoordt dat er in 2018 57 steundossiers 

waren en in 2019 54; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) en raadslid Josée Van Aert (Leefbaar) als 

gewezen OCMW-voorzitter wijzen er op dat er vroeger minder dan 10 leefloondossiers waren; 

raadslid Jan de Bie (Groen) vraagt of de personeelskosten in het meerjarenplan niet moeten 

worden opgetrokken als je kijkt naar de rekening?; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar)vermoedt dat dit te maken heeft met de 

integratie gemeente - OCMW; 

raadslid Jan de Bie (Groen) stelt dat er weinig budget is gebruikt voor de opmaak van RUP's; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat er elk jaar een budget wordt 

voorzien. Voorlopig enkel het RUP wonen opgemaakt; 

raadslid Jan de Bie (Groen) wijst er op dat er niet veel werd uitgegeven aan ICT; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) verwijst naar de langdurige afwezigheid van 

de ICT-deskundige; 

Besluit Met 15 stemmen voor (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, 

Leen Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, 

Josée Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen), 4 onthoudingen 

(Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof) 

art. 1- De rekening dienstjaar 2019 van gemeente en OCMW wordt goedgekeurd. 

art. 2- De Doelstellingenrekening 2019 wordt als volgt vastgesteld: 

  

  
 

Jaarrekening 
 

Meerjarenplan 
 

De gemeente staat in voor de opwaardering 

van de Kolonie 
 

  
 

  
 

Exploitatie 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

206.528 
 

208.617 
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Ontvangsten 
 

170.659 
 

169.236 
 

Saldo 
 

-35.869 
 

-39.381 
 

Investeringen 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

129.751 
 

27.295.364 
 

Ontvangsten 
 

1.896.463 
 

27.019.012 
 

Saldo 
 

1.766.712 
 

-276.352 
 

Financiering 
 

  
 

  
 

De gemeente houdt haar financiën gezond 
 

  
 

  
 

Exploitatie 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

258.683 
 

292.687 
 

Ontvangsten 
 

10.360.401 
 

9.871.247 
 

Saldo 
 

10.101.717 
 

9.578.560 
 

Investeringen 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

15 
 

25 
 

Ontvangsten 
 

25 
 

0 
 

Saldo 
 

10 
 

-25 
 

Financiering 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

310.887 
 

349.229 
 

Ontvangsten 
 

245.000 
 

4.745.000 
 

Saldo 
 

-65.887 
 

4.395.771 
 

We creëren met het Sociaal Huis een 

laagdrempelige plaats 
 

  
 

  
 

Exploitatie 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

5.082 
 

17.975 
 

Ontvangsten 
 

0 
 

0 
 

Saldo 
 

-5.082 
 

-17.975 
 

Investeringen 
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Uitgaven 
 

2.392 
 

9.000 
 

Ontvangsten 
 

0 
 

0 
 

Saldo 
 

-2.392 
 

-9.000 
 

Financiering 
 

  
 

  
 

Het OCMW van Merksplas wil welzijnsnoden 

detecteren en opvolgen. 
 

  
 

  
 

Exploitatie 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

50.371 
 

53.670 
 

Ontvangsten 
 

16.828 
 

37.487 
 

Saldo 
 

-33.543 
 

-16.183 
 

Investeringen 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

12.302 
 

16.046 
 

Ontvangsten 
 

21.975 
 

0 
 

Saldo 
 

9.673 
 

-16.046 
 

Financiering 
 

  
 

  
 

Niet-prioritaire beleidsdoelstellingen 
 

  
 

  
 

Exploitatie 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

12.802.616 
 

13.607.033 
 

Ontvangsten 
 

4.977.303 
 

5.258.220 
 

Saldo 
 

-7.825.313 
 

-8.348.813 
 

Investeringen 
 

  
 

  
 

 

  
 

Jaarrekening 
 

Meerjarenplan 
 

Uitgaven 
 

1.263.561 
 

9.471.015 
 

Ontvangsten 
 

1.139.711 
 

2.897.700 
 

Saldo 
 

-123.850 
 

-6.573.315 
 

Financiering 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

232.606 
 

232.605 
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Ontvangsten 
 

285 
 

0 
 

Saldo 
 

-232.321 
 

-232.605 
 

Verrichtingen zonder 

beleidsdoelstellingen 
 

  
 

  
 

Exploitatie 
 

  
 

  
 

Investeringen 
 

  
 

  
 

Financiering 
 

  
 

  
 

Totalen 
 

  
 

  
 

Exploitatie 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

13.323.282 
 

14.179.982 
 

Ontvangsten 
 

15.525.192 
 

15.336.190 
 

Saldo 
 

2.201.910 
 

1.156.208 
 

Investeringen 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

1.408.022 
 

36.791.449 
 

Ontvangsten 
 

3.058.175 
 

29.916.712 
 

Saldo 
 

1.650.153 
 

-6.874.738 
 

Financiering 
 

  
 

  
 

Uitgaven 
 

543.492 
 

581.834 
 

Ontvangsten 
 

245.285 
 

4.745.000 
 

Saldo 
 

-298.208 
 

4.163.166 
 

 

  

art. 3- De financiële toestand op 31 december 2019 wordt als volgt vastgesteld: 

Budgettair resultaat 
 

Jaarrekening 
 

Meerjarenplan 
 

I. Exploitatiesaldo 
 

2.201.910 
 

1.156.208 
 

a. Ontvangsten 
 

15.525.192 
 

15.336.190 
 

b. Uitgaven 
 

13.323.282 
 

14.179.982 
 

II. Investeringssaldo 
 

1.650.153 
 

-6.874.738 
 

a. Ontvangsten 
 

3.058.175 
 

29.916.712 
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b. Uitgaven 
 

1.408.022 
 

36.791.449 
 

III. Saldo exploitatie en investeringen 
 

3.852.063 
 

-5.718.530 
 

IV. Financieringssaldo 
 

-298.208 
 

4.163.166 
 

a. Ontvangsten 
 

245.285 
 

4.745.000 
 

b. Uitgaven 
 

543.492 
 

581.834 
 

V. Budgettair resultaat van het boekjaar 
 

3.553.855 
 

-1.555.364 
 

VI. Gecumuleerd budgettair resultaat vorig boekjaar 
 

4.878.116 
 

4.878.116 
 

VII. Gecumuleerd budgettair resultaat 
 

8.431.971 
 

3.322.752 
 

IX. Beschikbaar budgettair resultaat 
 

8.431.971 
 

3.322.752 
 

 

  
  

Autofinancieringsmarge 
 

Jaarrekening 
 

Meerjarenplan 
 

I. Exploitatiesaldo 
 

2.201.910 
 

1.156.208 
 

II. Netto periodieke aflossingen 
 

298.492 
 

336.834 
 

a. Periodieke aflossingen conform de verbintenissen 
 

543.492 
 

581.834 
 

b. Periodieke terugvordering leningen 
 

245.000 
 

245.000 
 

III. Autofinancieringsmarge 
 

1.903.418 
 

819.374 
 

 

  
  

Gecorrigeerde Autofinancieringsmarge 
 

Jaarrekening 
 

Meerjarenplan 
 

I. Autofinancieringsmarge 
 

1.903.418 
 

819.374 
 

II. Correctie op de periodieke aflossingen 
 

154.149 
 

192.491 
 

a. Periodieke aflossingen conform de verbintenissen 
 

543.492 
 

581.834 
 

b. Gecorrigeerde aflossingen o.b.v. de financiële schulden 
 

389.343 
 

389.343 
 

III. Gecorrigeerde autofinancieringsmarge 
 

2.057.566 
 

1.011.864 
 

 

art. 4- De balans op 31 december 2019 wordt vastgesteld als volgt: 

                                  totaal activa:    82.794.316 euro 

                                  totaal passiva:  82.794.316 euro 

art. 5- De staat van opbrengsten en kosten op 31 december 2019 wordt vastgesteld als volgt: 

I. Kosten 
 

14.758.172 
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A. Operationele kosten 
 

14.634.667 

  

1. Goederen en diensten 
 

2.609.588 

  

2. Bezoldigingen, sociale lasten en pensioenen 
 

8.548.988 

  

3. Afschrijvingen, waardeverminderingen en voorzieningen 
 

1.357.549 

  

4. Individuele hulpverlening door O.C.M.W. 
 

383.281 

  

5. Toegestane werkingssubsidies 
 

1.594.779 

  

6. Toegestane investeringssubsidies 
 

77.341 

  

7. Minderwaarden bij de realisatie van vaste activa 
 

0 

  

8. Andere operationele kosten 
 

63.140 

  

B. Financiële kosten 
 

123.505 

  

II. Opbrengsten 
 

16.219.049 
 

A. Operationele opbrengsten 
 

15.019.167 

  

1. Opbrengsten uit de werking 
 

2.345.704 

  

2. Fiscale opbrengsten en boetes 
 

5.590.546 

  

3. Werkingssubsidies 
 

6.714.375 
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a. Algemene werkingssubsidies 
 

3.405.106 

  

b. Specifieke werkingssubsidies 
 

3.309.269 

  

4. Recuperatie individuele hulpverlening 
 

135.459 

  

5. Meerwaarden bij de realisatie van vaste activa 
 

39.610 

  

6. Andere operationele opbrengsten 
 

193.473 

  

B. Financiële opbrengsten 
 

1.199.882 

  

III. Overschot of tekort van het boekjaar 
 

1.460.877 
 

A. Operationeel overschot of tekort 
 

384.500 

  

B. Financieel overschot of tekort 
 

1.076.377 

  

IV. Verwerking van het overschot of tekort van het boekjaar 
 

1.460.877 
 

C. Over te dragen overschot of tekort van het boekjaar 
 

1.460.877 

  

art. 6- Afschrift van dit besluit wordt digitaal overgemaakt aan de Vlaamse Regering 

onmiddellijk na het vaststellen van de rekening. 

 

8. Rapportering van de financieel directeur mbt de rekening 2019. Kennisname. 

Wetgeving 

artikelen 176, 177 en 178 van het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

de rekening dienstjaar 2019 van de gemeente en OCMW; 

voorliggend rapport van de financieel directeur waarin vervat: 

-          een overzicht van de thesaurietoestand 

-          de liquiditeitsprognose 

-          de beheerscontrole 
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-          de evolutie van de budgetten 

-          het verlenen van het voorafgaandelijk visum inzake controle wettigheid en 

regelmatigheid van de voorgenomen verbintenissen; 

Tussenkomsten 

raadslid Jan De Bie (Groen) stelt dat de laatste tabel foutief is; 

Besluit  

Neemt kennis van het rapport van de financieel directeur bij de jaarrekening 2019 van de 

gemeente en OCMW. 

 

9. Gemeente en OCMW. Jaarverslag 2019. Kennisname. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

het besluit van de raad de dato 28 september 2020 houdende de goedkeuring van de rekening 

2019; 

voorliggend jaarverslag dat een algemeen overzicht van de toestand van het bestuur en van 

de informatiegegevens geeft;.  

dit jaarverslag wil in de eerste plaats voor de beleidsverantwoordelijken zelf van de gemeente 

en OCMW, zowel verkozenen als leidend personeel, een hulpmiddel zijn om inzicht te 

verwerven in het slagen en het falen van de gemeentelijke werking in het verleden om er 

lering uit te trekken voor de toekomst; 

de periode waarover dit jaarverslag loopt is namelijk het dienstjaar waarvan de laatste 

rekening werd opgemaakt, d.w.z. het dienstjaar 2019; 

Tussenkomsten 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt of de adviesraden niet regelmatiger kunnen 

samenkomen en of de uitnodigingen en verslagen niet sneller ter beschikking kunnen worden 

gesteld. Kunnen de ambtenaren de adviesraden niet nauwer betrekken; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat de adviesraden zelf hun agenda 

bepalen en autonoom werken. Soms vraagt het bestuur een advies. Tegenwoordig zal corona 

er toe bijdragen dat er minder vergaderd wordt; 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt waarom de warme maaltijden zijn gedaald; 

voorzitter van het BCSD Leen Kerremans ziet geen specifieke reden voor de daling maar wijst 

nu op een stijging naar aanleiding van corona; 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt of er een reden is voor de stijging van het gebruik 

van de rolmobiel; 

voorzitter van het BCSD Leen Kerremans stelt dat er een promotiecampagne werd gevoerd 

met succes maar nu met corona de rolmobiel een terugval kent; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) stelt dat bevolking daalt en toch er maar meer woongelegenheden 

worden voorzien; 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) wijst op de gezinsverdunning, meer alleenstaanden, die aan 

de basis ligt van de vraag naar woningen; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) meent dat de nieuwsbrieven niet meer on line staan; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) informeert naar de stand van zaken mbt de herbruikbare bekers; 

voorzitter van het BCSD Leen Kerremans geeft aan dat de brouwer die ter beschikking stelt 

maar dat ze op dit ogenblik niet worden gebruikt; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) merkt op dat het register onbebouwde percelen uitgebreider 

wordt (meer dan 400) en toch hebben we geen heffing. Er mag maar bijgebouwd worden en 

woonuitbreidingsgebied aan te snijden; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat veel van die onbebouwde percelen 

kavels naast het huis betreft die benut worden als tuin. Een heffing blijkt niet veel zin te 

hebben. Er zijn veel niet-benutbare kavels die niet te activeren zijn. Er is hier veel behoefte. 

De markt staat onder druk en leidt tot hoge prijzen. Dit bleek ook tijdens de opmaak van het 

gemeentelijk ruimtelijk structuurplan; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt waarom yoga uit het aanbod van de gemeente gehaald is; 
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schepen Kris Govers (Leefbaar) stelt dat yoga op eigen kracht blijft voortbestaan en de 

gemeente initieert een nieuw aanbod 'fitmix'; 

Besluit  

Kennis te nemen van het jaarverslag dienstjaar 2019 van de gemeente en OCMW. 

 

10. Opvolgingsrapportering uitvoering meerjarenplan eerste semester 2020. 

Wetgeving 

artikel 263 van het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

De gemeenteraad en de raad voor maatschappelijk welzijn bepalen wanneer hen een 

opvolgingsrapport een stand van zaken van de uitvoering van het meerjarenplan wordt 

voorgelegd. Er wordt minstens voor het einde van het derde kwartaal een 

opvolgingsrapportering over het eerste semester van het boekjaar voorgelegd; 

voorliggende opvolgingsrapportering over het eerste semester van het boekjaar 2020 van het 

meerjarenplan; 

Tussenkomsten 

raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt welke impact corona op de verhuurinkomsten zal hebben; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat alle verhuur is stilgevallen; 

raadslid Jan De Bie (Groen) dringt er op aan om een nieuwe zanginstallatie aan te kopen voor 

de repetitieruimte; 

Besluit  

Neemt kennis van voorliggende opvolgingsrapportering over het eerste semester van het 

boekjaar 2020 van het meerjarenplan. 

Kolonie 

11. Voorlopig besluit tot minnelijke onteigening van door de Regie der Gebouwen af 

te stoten gronden op Merksplas Kolonie. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het Vlaams Onteigeningsdecreet van 24 februari 2017; 

art. 16 van de Grondwet; 

Feiten 

de vraag van Kempens Landschap, voorzitter van de Technische Coördinatiecommissie van 

Merksplas en Wortel Kolonie, Peredreef 5, 2580 Putte, om de door de Regie der Gebouwen af 

te stoten landbouwgronden op Merksplas Kolonie, kadastraal gekend Merksplas 1ste afdeling, 

sectie G nr. 352 E (groot 16.470 m2) en nr. 388 C (groot 11.750 m2) aan te kopen tegen de 

prijs van 5,5 euro per m2; 

het aanbod van de Regie der Gebouwen voor overname van de kerkhoven op Merksplas 

Kolonie, kadastraal gekend Merksplas 1ste afdeling, sectie G nr. 344 B (groot 17.425 m2) en nr. 

259 C (groot 8.448 m2), tegen een symbolische prijs van 1 euro per perceel; 

de projectnota; 

het onteigeningsplan; 

Budget 

155.212,- euro te voorzien in de eerstvolgende meerjarenplanwijziging; 

Motieven 

het engagement van de gemeente Merksplas tot restauratie en herbestemming van de 

Kolonie; 

het socio-cultureel belang van de kerkhoven in het verhaal / project van de Kolonie; 
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het nuttig gebruik van de gronden niet alleen voor de landbouw maar ook voor socio-culturele 

of sportieve evenementen (de gemeente heeft reeds de naburige landbouwgronden in 

eigendom); 

de noodzaak van de minnelijke onteigening wegens de vooropgestelde doelstelling om de 

koloniën in overheidshanden te houden, waarbij dient overgegaan tot minnelijke onteigening 

als enige manier om een openbare verkoop te vermijden; 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) geeft nog mee dat de andere gronden waar 

de visclub en hondenclub op zitten zullen overgedragen worden aan de Provinciale 

OntwikkelingsMaatschappij waarmee de gemeente contact heeft genomen om op het 

(voort)bestaan van deze verenigingen te wijzen. Provincie kan KMO-zone ontwikkelen zonder 

aan die verenigingen te raken. De gemeente heeft deze problematiek geagendeerd op de 

technische commissie met Kempens Landschap maar deze vergadering is niet kunnen 

doorgaan. De gemeente volgt het op; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt hoe het onderhoud van al die gronden zal gebeuren; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) verwijst naar de seizoenpacht, natuurwerk 

en het eigen gemeentepersoneel; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) merkt op dat de oppervlaktes op de kaart aangegeven verschillen 

van deze in het besluit; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) beaamt het kleine verschil en stelt dat deze 

materiële vergissing wordt rechtgezet; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Voorlopig akkoord te gaan met de minnelijke onteigening door de gemeente Merksplas van de 

door de Regie der Gebouwen af te stoten landbouwgronden op Merksplas Kolonie, kadastraal 

gekend Merksplas 1ste afdeling, sectie G nr. 352 E (groot 16.470 m2) en nr. 388 C (groot 

11.750 m2) aan te kopen tegen de prijs van 5,5 euro per m2 en met de overdracht van de 

kerkhoven op Merksplas Kolonie, kadastraal gekend Merksplas 1ste afdeling, sectie G nr. 344 B 

(groot 17.425 m2) en nr. 259 C (groot 8.448 m2), tegen een symbolische prijs van 1 euro per 

perceel. 

Afschrift 

 Kempens Landschap, voorzitter van de Technische Coördinatiecommissie van Merksplas 

en Wortel Kolonie, Peredreef 5, 2580 Putte 

 Regie der Gebouwen, Gulden Vlieslaan 87 bus 2, 1060 Brussel 

 de financieel directeur 

 de betrokken gemeentelijke diensten 

Onderwijs 

12. Onderwijs. Goedkeuring algemeen protocol voor de elektronische doorgifte van 

persoonsgegevens tussen het schoolbestuur en andere instanties met mandaat 

aan OVSG voor de ondertekening van algemene protocollen voor de elektronische 

doorgifte van persoonsgegevens tussen instanties. 

Wetgeving 

het decreet van 22 december 2017 over het lokaal bestuur; 

het decreet van 18 juli 2008 betreffende het elektronische bestuurlijke gegevensverkeer, 

artikel 8; 

Feiten 

elke elektronische mededeling van persoonsgegevens door een instantie naar een andere 

instantie of naar een externe overheid vereist een protocol, gesloten tussen de betreffende 

instanties; 

het schoolbestuur en zijn onderwijsinstellingen doen veelvuldig dergelijke mededelingen naar 

(bv. Ministerie van Onderwijs en Vorming / AgODi /onderwijsinspectie/ CLB / 

ondersteuningsnetwerk  /scholengemeenschap /LOP / De Lijn /… en vice versa; 

deze mededelingen vloeien hoofdzakelijk voort uit reglementaire bepalingen en hebben aldus 

een wettelijke grondslag; 
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het Ministerie van Onderwijs en Vorming, de onderwijskoepels en het GO! hebben in 

samenwerking met de Vlaamse toezichtcommissie voor de verwerking van persoonsgegevens 

(hierna VTC), omwille van administratieve vereenvoudiging en planlastvermindering, algemene 

protocollen ontwikkeld die voor alle onderwijsinstellingen gelden; 

er wordt om dezelfde redenen voorzien in een vereenvoudigde procedure waarbij de 

onderwijskoepels worden gemandateerd om zowel hun DPO het advies te laten verlenen als de 

ondertekening te doen, in naam en voor rekening van de schoolbesturen; 

de algemene protocollen worden na de ondertekening door de (gemandateerde) partijen 

gepubliceerd op de website van OVSG; 

het schoolbestuur heeft na de ondertekening door de (gemandateerde) partijen drie maanden 

de tijd om alsnog het algemeen protocol te verwerpen na een negatief advies van de eigen 

DPO (opt-out); 

de brief van OVSG (online beschikbaar op www.ovsg.be) waarin alle principes van deze 

vereenvoudigde procedure en mandatering worden uiteengezet, met inbegrip van de 

mogelijkheid tot opt-out; 

het vermelde advies VTC ref. VTC/O/2019/07 wijst erop dat de betreffende 

gegevensuitwisseling expliciet opgenomen moet worden in het register van 

verwerkingsactiviteiten, met verwijzing naar de maatregelen die worden voorzien in het 

algemeen protocol; 

het schoolbestuur verwijst na de goedkeuring op zijn website  naar de betreffende webpagina 

van OVSG; 

de werkwijze werd tevens goedgekeurd in de Werkgroep Informatieveiligheid VVSG van 25 

november 2019; 

het schoolbestuur blijft als verwerkingsverantwoordelijke van de onderwijsinstelling gebonden 

door de bepalingen opgenomen in het protocol, inclusief de beveiligingsmaatregelen; 

het schoolbestuur heeft een functionaris voor gegevensbescherming (DPO)aangemeld bij de 

VTC en over een goedgekeurd informatieveiligheidsplan beschikt (zie de verklaring op eer in de 

bijlage); 

Adviezen 

het advies van de functionaris voor gegevensbescherming (DPO) van OVSG bij het ontwerp 

van algemeen protocol; 

het advies van de Vlaamse Toezicht Commissie bij het ontwerp van algemeen protocol; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1       De gemeenteraad keurt het ontwerp van protocol, zoals toegevoegd in de bijlage, 

goed en verklaart zich akkoord met het principe van de mandatering en de verklaring op eer. 

Artikel 2       De gemeenteraad machtigt OVSG om te onderhandelen over het algemeen 

protocol. 

Artikel 3       De gemeenteraad machtigt de DPO van OVSG, de Onderwijsvereniging van 

Steden en Gemeenten, om het verplicht advies te verlenen. 

Artikel 4       De gemeenteraad machtigt de algemeen directeur van OVSG, de Onderwijskoepel 

van Steden en Gemeenten, om het protocol in naam en voor rekening van het schoolbestuur 

te ondertekenen. 

Artikel 5      De gemeenteraad belast het college van burgemeester en schepenen met de 

uitvoering, in het bijzonder de kennisgeving aan OVSG zodat de toetreding tot het algemene 

protocol bekendgemaakt kan worden op de website van OVSG. 

Personeel 

13. Personeel. Welzijn op het werk. Beleidsverklaring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

Elke werkgever is verantwoordelijk voor de structurele planmatige aanpak van preventie, door 

middel van een dynamisch risicobeheersingssysteem. Het dynamisch risicobeheersingssysteem 

is gesteund op de algemene preventiebeginselen en heeft betrekking op de volgende 

domeinen: 

http://www.ovsg.be/
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1° de arbeidsveiligheid; 

2° de bescherming van de gezondheid van de werknemer op het werk; 

3° de psychosociale aspecten van het werk; 

4° de ergonomie; 

5° de arbeidshygiëne; 

6° de verfraaiing van de arbeidsplaatsen; 

7° de maatregelen van de onderneming inzake leefmilieu, wat betreft hun invloed op de 

punten 1° tot 6°. 

Het raadsbesluit van heden houdende de goedkeuring van het globaal preventieplan 2020-

2025; 

Aan het begin van een nieuwe legislatuur zullen de visie en de beleidsopties voor 

herformulering en bevestiging aan het nieuwe bestuur worden voorgelegd; 

Tussenkomsten 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt zich af over welke termijn er gesproken wordt; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat dit een verbintenis uitmaakt 

voor de ganse legislatuur; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt zich af hoe dikwijls er geëvalueerd wordt; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat dit wordt uitgesplitst in 

jaaractieplannen die op het niveau van het college van burgemeester en schepenen worden 

goedgekeurd; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

De raad neemt hiernavolgende beleidsverklaring met betrekking tot het welzijn op het werk 

aan: 

  

Beleidsverklaring 

Welzijn op het Werk 

  

GEMEENTE EN OCMW MERKSPLAS 

  

VISIE 

  

De gemeente en het OCMW van Merksplas verzorgt een dienstverlening die erop gericht is een 

minimaal welzijnsniveau te bereiken en te handhaven voor elk individu binnen zijn 

werkingsgebied. 

Het bestuur beschouwt hierbij haar medewerkers als het belangrijkste potentieel om deze 

maatschappelijke opdracht uit te voeren. 

Het bestuur wenst dan ook het welzijn van de eigen werknemers een minstens even hoge 

prioriteit te geven als het welzijn van haar cliënteel. 

Het bestuur realiseert zich dat kwaliteit in de dienstverlening enkel kan behaald worden en 

gehandhaafd blijven als de werknemers deze prestaties in kwaliteitsvolle 

arbeidsomstandigheden kunnen leveren. 

Kwaliteitsvolle arbeidsomstandigheden zijn: 

 veilig 

 gezond 

 aangepast aan de mens 

 voldoende comfortabel 

 hygiënisch 

 psycho-sociaal aanvaardbaar 

 respectvol tegenover ieder individu 

De realisatie van zulk een werkklimaat steunt op volgende pijlers: 

 preventie 

 integratie van welzijn in beleid en organisatie 

 participatie van alle betrokkenen 

Het bestuur zal hiervoor de nodige conforme middelen inzetten. Op deze manier worden 

incidenten, ongevallen met materiële, morele of lichamelijke schade en milieuschade maximaal 

vermeden. 
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Het bestuur van Merksplas wil de verantwoordelijkheid voor de functie als werkgever opnemen 

en is zich hier sterk van bewust. 

Als openbaar bestuur wil de gemeente en het OCMW een voorbeeldfunctie op zich nemen door 

minimaal de wettelijke verplichtingen inzake welzijn op het werk op te volgen. 

  

BELEIDSOPTIES 

Het bestuur kan zich op langere termijn integreren in een globaal kwaliteitszorgsysteem, en zal 

planmatig, op een dynamische wijze, een welzijnsbeleid uitbouwen waarbij: 

  Preventief handelen voorop staat; 

  Voorrang wordt gegeven aan de uitbouw van een aangepaste organisatiestructuur 

opdat specifieke maatregelen, genomen in het kader van een meer doorgedreven 

risico-inventarisatie en -analyse, blijvende uitwerking zouden verkrijgen;  

o  Continu gestreefd wordt naar verbetering; 

o  Welzijn in zijn diverse aspecten een volwaardig element uitmaakt van beleid, 

besluitvorming en uitvoering; 

o  Het bestuur de krachtlijnen bepaalt, de methodiek vastlegt en de implementatie 

opstart en (bij-)stuurt; 

o  De taken en verantwoordelijkheden van leidinggevenden en werknemers 

worden vastgelegd; 

o  Alle medewerkers, aangepast aan de hun opgedragen taken en 

verantwoordelijkheden, bewust worden gemaakt, gemotiveerd en opgeleid 

worden. 

Het streefdoel is: 

 geen incidenten;  

o geen schade; 

o geen ongevallen; 

o geen letsels, noch fysieke, noch psychische. 

Wettelijke eisen en regels betreffende welzijn op het werk worden beschouwd als minimale 

standaards. 

De lokaliteiten moeten een veilige alsook een fysische en psychische gezonde omgeving zijn 

voor zowel de eigen werknemers als alle andere gebruikers. 

Werkposten en werkwijzen die onvoldoende garanties bieden inzake veiligheid, gezondheid en 

wederzijds respect worden niet aanvaard. 

Een veilige en gezonde werkhouding vormt een vast item in de beoordeling van werknemers. 

Het bestuur zal de werking van het overlegcomité blijvend stimuleren om de nodige 

informatie-uitwisseling met de werknemersafvaardiging mogelijk te maken teneinde hen in 

staat te stellen om op een constructieve wijze mee te werken aan de uitbouw en evaluatie van 

het welzijnsbeleid. 

De uitbouw van het welzijnsbeleid gebeurt geleidelijk maar gestaag, rekening houdende met 

de eigenheid in dienstverlening van openbare besturen. 

Aandacht voor het welzijn van de eigen werknemers maakt deel uit van de bestuurscultuur. 

Het  bestuur stelt de nodige organisatorische, technische en financiële middelen ter 

beschikking om deze beleidsopties te helpen realiseren. De genomen of voorziene acties 

worden getoetst aan de beleids- en beheercyclus binnen de gemeente en het OCMW 

Merksplas. 

De kwaliteit en deugdelijkheid van het veiligheidsbeleid wordt doorlopend verbeterd. Jaarlijks 

wordt het beleid beoordeeld en indien nodig bijgestuurd. Jaarlijks worden doelstellingen 

vooropgesteld in een concrete planning en timing binnen het jaaractieplan. Deze doelstellingen 

worden alzo getoetst aan de realiteit. De medewerkers staan in deze realisatie centraal en zij 

worden dan ook maximaal geïnformeerd en betrokken. 

  

14. Personeel. Welzijn op het werk. Globaal preventieplan 2020-2025. Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het KB de dato 27 maart 1998; 

Feiten 
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Elke werkgever is verantwoordelijk voor de structurele planmatige aanpak van preventie, door 

middel van een dynamisch risicobeheersingssysteem. Het dynamisch risicobeheersingssysteem 

is gesteund op de algemene preventiebeginselen en heeft betrekking op de volgende 

domeinen: 

1° de arbeidsveiligheid; 

2° de bescherming van de gezondheid van de werknemer op het werk; 

3° de psychosociale aspecten van het werk; 

4° de ergonomie; 

5° de arbeidshygiëne; 

6° de verfraaiing van de arbeidsplaatsen; 

7° de maatregelen van de onderneming inzake leefmilieu, wat betreft hun invloed op de 

punten 1° tot 6°. 

Het dynamisch risicobeheersingssysteem heeft tot doel de planning van de preventie en de 

uitvoering van het beleid met betrekking tot het welzijn van de werknemers bij de uitvoering 

van hun werk mogelijk te maken. Dit beleid heeft tot doel arbeidsongevallen en beroepsziekten 

te voorkomen en de verhouding tussen mens en werk nader te bepalen, zodat beter rekening 

gehouden wordt met de mens in zijn totaliteit. Dit preventiebeleid dient rekening te houden 

met een aantal specifieke wettelijke en reglementaire bepalingen, die door de overheid werden 

uitgevaardigd om het kader aan te geven waarbinnen dit preventiebeleid kan tot stand komen. 

De veruitwendiging van dit dynamisch risicobeheersingssysteem is het globaal preventieplan 

(GPP) dat de werkgever in overleg met de leden van de hiërarchische lijn en de diensten voor 

Preventie en Bescherming op het werk opstelt. Dit GPP wordt opgesteld voor een termijn van 

vijf jaar maar dient minstens jaarlijks herzien te worden in functie van de wijzigende risico’s, 

prioriteiten en veranderingen in de organisatie. Het bestuur legt de noodzakelijke middelen, de 

taakverdeling, eventuele fasering en de doelstellingen vast. Uit het globaal preventieplan 

(GPP) wordt het jaaractieplan (JAP) getrokken. Dit jaaractieplan bepaalt de acties voor 1 jaar. 

Dit jaaractieplan dient steeds door het college van burgemeester en schepenen / vast bureau 

goedgekeurd; 

het voorliggende voorstel/ontwerp globaal preventieplan 2020-2025 vanuit de preventiedienst 

van IOK; 

Adviezen 

het advies vanwege het overlegcomité PBW op datum van 16 juni 2020; 

Tussenkomsten 

raadslid Luc Holthof (N-VA) zou eerder starten met de opmaak van werkpostfiches en niet pas 

in 2024; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat dit gaat om een update; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt cijfers over het absenteïsme omwille van ziekte; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) laat dit opvragen; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt wat er in de school gedaan werd rond workload en burn-

out; 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) stelt dat er een pedagogische studiedag is geweest, 

vorming en een aantal quick-wins werden gerealiseerd; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Goedkeuring te hechten aan het voorliggende globaal preventieplan 2020-2025 – welzijn op 

het werk. 

Afschrift 

-          IOK preventiedienst, Antwerpseweg 1, 2440 Geel 

-          Het comité PBW 

Ruimtelijke ordening 

15. Voorlopige aanvaarding straatnamen in verkaveling Kleirytse Driesen Zuid. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 
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het decreet van 28 januari 1977 tot bescherming van de namen van de openbare wegen en 

pleinen, zoals gewijzigd; 

omzendbrief Best-Address. – Richtlijnen en aanbeveling voor het vaststellen en toekennen van 

een adres en huisnummer – 23 februari 2018; 

Feiten 

het gemeenteraadsbesluit van 17 februari 2020 houdende stimulering vervrouwelijking in de 

straatnaamgeving indien een persoonsnaam zou worden toegekend; 

het gemeenteraadsbesluit van 20 april 2020 houdende goedkeuring van het wegentracé in de 

verkaveling Kleirytse Driesen Zuid; 

het voorstel van de Heemkundige Kring ‘Marcblas’, heemhuis ‘villa ter Borcht, Hofeinde 57, 

2330 Merksplas,waarbij de voorkeur wordt gegeven aan 'Blauwe Dries, Haverdries en 

Vekenhof' (zie plannetje); 

Tussenkomsten 

raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt of het wegentracé van de verkaveling Kleirytse Driesen 

Zuid dat op de gemeenteraad van 20 april 2020 werd goedgekeurd ondertussen gewijzigd 

werd, zoals hij had vastgesteld bij consultatie van het omgevingsloket in functie van de bouw 

van de sociale woningen van de bouwmaatschappij de Noorderkempen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) laat dit nakijken; 

raadslid Jan De Bie (Groen) stelt dat de extra bewonersvergadering niet is doorgegaan; 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) stelt dat dit wegens corona inderdaad zo is; 

raadslid Tine van der Vloet polst naar de betekenis van deze namen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) laat het toegelicht voorstel van de 

heemkundige kring overmaken; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Voorlopig de naam 'Blauwe Dries, Haverdries en Vekenhof' aan te nemen voor de nieuwe 

straten die worden aangelegd in de verkaveling Klyreitse Driesen Zuid en een openbaar 

onderzoek te organiseren. 

Sport 

16. Autonoom GemeenteBedrijf sportcentrum 't Hofeind. Jaarrekening 2019. 

Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het Besluit van de Vlaamse Regering betreffende de beleid- en beheercyclus van de 

gemeenten, de provincies en de openbare centra voor maatschappelijk welzijn van 25 juni 

2010; 

Feiten 

het besluit van de gemeenteraad de dato 21 september 2009 houdende de oprichting van het 

Autonoom Gemeentebedrijf ‘Sportcentrum ’t Hofeind’, vaststelling van de statuten, 

samenstelling van de Raad van Bestuur en College van Commissarissen; 

de beheerovereenkomst van het Autonoom Gemeentebedrijf ‘Sportcentrum ’t Hofeind’ met de 

gemeente Merksplas; 

voorliggende rekening 2019 van het Autonoom Gemeentebedrijf Sportcentrum ’t Hofeind met 

een balanstotaal van 5.166.914 euro en waarvan de resultatenrekening wordt afgesloten met 

12.467 euro; 

het besluit van de Raad van Bestuur van het Autonoom Gemeentebedrijf Sportcentrum ’t 

Hofeind de dato 21 september 2020 houdende goedkeuring van de rekening 2019; 

Tussenkomsten 

raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt waarom de fietsenstalling werd geschrapt; 

schepen Kris Govers (Leefbaar) stelt dat bij de verbouwing van de voetbal is gebleken dat de 

fietsenstalling groot genoeg is. Dit kan altijd herbekeken worden; 

raadslid Jan De Bie (Groen) informeert naar de plannen met camera's; 
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schepen Kris Govers (Leefbaar) verwijst naar de sportgekwalificeerd ambtenaar die daar mee 

bezig is; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) informeert naar de mindere aantrekkingskracht van het BMX-

parcours; 

schepen Kris Govers (Leefbaar) hoopt het BMX-parcours een nieuwe impuls te geven via 

gebruik door IBO of door verhuur fietsjes bij verjaardagsfeestjes; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Goedkeuring te hechten aan de rekening 2019 van het Autonoom Gemeentebedrijf 

Sportcentrum ’t Hofeind. 

Intergemeentelijke samenwerking 

17. Beslissing oprichting van en participatie in 'Interlokale Vereniging Noodplanning 

Noorderkempen'. Goedkeuring statuten. 

Wetgeving 

het Decreet Lokaal Bestuur, hierna verder afgekort als "DLB";                                             

het Koninklijk Besluit van 22 mei 2019 betreffende de noodplanning en het beheer van 

noodsituaties op het gemeentelijk en provinciaal niveau en betreffende de rol van de 

burgemeesters en de provinciegouverneurs in geval van crisisgebeurtenissen en –situaties, BS 

27 juni 2019, en meer in het bijzonder “Hoofdstuk VII-samenwerking” (art. 41 juncto art. 4, 

§4 juncto art. 34), hierna verder “KB Noodplanning”; 

Feiten 

op art. 41 KB Noodplanning biedt voor de bevoegde overheden de mogelijkheid om samen te 

werken, zowel op vlak van de noodplanning als voor het beheer van noodsituaties; 

de gemeente Merksplas wil gebruik maken van deze mogelijkheid tot samenwerking; 

in het kader daarvan wordt een regionaal samenwerkingsmodel in de vorm van een interlokale 

vereniging zonder rechtspersoonlijkheid voorgedragen waarin de deelnemende gemeenten 

participeren, zodat uitvoering gegeven kan worden aan voormeld art. 41 KB Noodplanning, 

met als uitgangspunt zo veel als mogelijk uniformiteit in de noodplanning van de deelnemende 

gemeenten te verwezenlijken, bijvoorbeeld op vlak van aanpak en opbouw van 

noodprocedures en dit in een kostenefficiënt samenwerkingsmodel; 

de op te richten Interlokale Vereniging Noodplanning Noorderkempen heeft als specifieke 

hoofddoelstelling dat er door de deelnemende gemeenten efficiënt kan worden opgetreden 

inzake noodplanning, eveneens wanneer een risico een impact heeft of mogelijks kan hebben 

op het grondgebied van meerdere deelnemende gemeenten; 

een dergelijke georganiseerde samenwerking beoogt de aanwezige ervaring en kennis van de 

deelnemende lokale besturen te bundelen om op die manier te streven naar een efficiënter 

noodplanningsbeleid; 

het College van Burgemeester en Schepenen heeft principieel akkoord verklaard om te 

participeren in deze interlokale vereniging inzake noodplanning; 

een interlokale vereniging betreft een samenwerkingsvorm zonder rechtspersoonlijkheid en 

zonder beheersoverdracht om een welbepaald project van gemeentelijk belang te 

verwezenlijken (art. 392 DLB); 

overeenkomstig art. 393 DLB is het samenwerkingsverband onder de vorm van een interlokale 

vereniging gegrond op een overeenkomst met statutaire draagkracht (statuten) tussen de 

deelnemers; 

het ontwerp van statuten zoals dit voorligt met het oog op de oprichting van de Interlokale 

Vereniging Noodplanning; 

binnen de op te richten Interlokale Vereniging Noodplanning Noorderkempen een 

beheerscomité zal bestaan; 

dit beheerscomité overlegt over de wijze waarop de samenwerkingsovereenkomst wordt 

uitgevoerd (art. 395 DLB); 

het beheerscomité legt de organisatie van haar werkzaamheden vast in een huishoudelijk 

reglement dat bij de samenwerkingsovereenkomst wordt gevoegd zonder er deel van uit te 

maken; 

een beheerscomité zal de algemene coördinerende rol spelen binnen de op te richten 

Interlokale Vereniging Noodplanning Noorderkempen; 
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in het kader daarvan dient elke participerende gemeente in de Interlokale Vereniging 

Noodplanning Noorderkempen een afgevaardigde aan te duiden om te zetelen in dit 

beheerscomité; 

conform de statuten, binnen elke deelnemende gemeente de Burgemeester wordt aangeduid 

als afgevaardigde en daartoe wordt aangeduid door de bevoegde raden van de deelnemende 

gemeenten; 

binnen de op te richten Interlokale Vereniging Noodplanning Noorderkempen wordt de Stad 

Hoogstraten als beherende gemeente aangeduid; 

zowel de Stad Hoogstraten in haar hoedanigheid van beherende gemeente als de gemeente 

Ravels voorzien de inzet van personeel ten behoeve van de deelnemende gemeenten ter 

verwezenlijking van het doel van de op te richten Interlokale Vereniging; 

van de verschillende deelnemers wordt een getrouw engagement ten behoeve van het 

samenwerkingsverband verwacht; 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt waarom hij dit eerst in de krant moet lezen, 

vanwaar de 0,2 VTE, wat er gebeurt als meerdere gemeenten getroffen worden, of er een 

lokaal aanspreekpunt is en hoe er wordt gerapporteerd; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er ook centrale coördinatie is 

vanuit de hulpverleningszone en er een lokaal aanspreekpunt blijft. Merksplas betaalt 20% van 

de ambtenaar die Hoogstraten zal aanwerven. Het is moeilijk om een exacte verdeelsleutel te 

bepalen. Een interlokale vereniging heeft geen rechtspersoonlijkheid en moet telkens naar de 

gemeenteraden terugkoppelen; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1 – De gemeenteraad besluit om samen met de deelnemende gemeenten zoals in de 

statuten vermeld, een intergemeentelijk samenwerkingsverband zonder rechtspersoonlijkheid 

op te richten onder de vorm van een Interlokale Vereniging, genaamd Interlokale Vereniging 

Noodplanning Noorderkempen. 

De gemeenteraad besluit om te participeren in deze Interlokale Vereniging Noodplanning 

Noorderkempen en hecht goedkeuring aan de oprichtingsovereenkomst, die de statuten 

omvat.  

  

Artikel 2 – De Stad Hoogstraten zal optreden als beherende gemeente van de Interlokale 

Vereniging Noodplanning Noorderkempen. 

  

Artikel 3 – De gemeenteraad duidt Burgemeester Frank Wilrycx aan als afgevaardigde van de 

gemeente Merksplas in het beheerscomité van de Interlokale Vereniging Noodplanning 

Noorderkempen. 

Toegevoegde agendapunten 

18. Vergunningsluwe periode (toegevoegd agendapunt van N-VA) 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

De laatste jaren is er in Merksplas serieus wat bijgebouwd en liggen er nog heel wat plannen 

klaar om te realiseren. Uit de cijfers die we verkregen van de algemeen directeur over 

afgeleverde vergunningen  kunnen we het volgende afleiden:  men heeft tussen 2018 en nu 

192 dossiers behandeld, het gaat hier over afgeleverde vergunningen . Hier zijn de 

onvolledige, geweigerde of ingetrokken aanvragen niet bijgeteld. 

Als we dat omzetten naar het aantal nieuwbouwwoningen in onze gemeente gaat het over 55 

nieuwbouwwoningen en 101 appartementen en 13 winkels.  Verbouwingen zijn hier niet in 

opgenomen! Er zijn dan bovendien ook nog dossiers die niet beslist zijn, dat gaat over 21 

woningen, 17 appartementen en 3 winkels. 

Als we dat allemaal bij elkaar optellen , komen we al snel aan  een kleine 200 wooneenheden 

die er sinds 2018 bij gekomen zijn. 
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Voor al deze woongelegenheden en winkels zijn mogelijks ondertussen kopers en huurders 

gevonden en ook in de toekomst zullen mensen hun weg vinden naar deze woongelegenheden. 

Belangrijkere vraag is echter of Merksplas hier nood aan heeft. 

Volgens ons dient er dringend meer aandacht te gaan naar het uitwerken van een echt 

woonbeleid.  Na de toelichting van Peter Vermeulen op de GECORO, zijn we nog meer 

overtuigd dat een algemene visie op ruimtelijke ordening van zeer groot belang is. 

Een visie die het gehele plaatje dekt. Een visie die gaat over al de nieuwe projecten heen. 

Een visie die gedragen is door de burgers die in onze gemeente wonen. 

De spreker gaf aan dat het aansnijden van nieuwe woonuitbreidingsgebieden niet meer nodig 

is. 

Hij gaf mee dat het groen en het blauw ( het water) dat aanwezig is in de gemeente dat men 

dat  voldoende moet betrekken .  We moeten oog hebben voor open ruimte en groen, ook in 

de kern van de gemeente. 

Hij gaf aan dat een bestuur NEE moet  durven zeggen en moet durven onderhandelen. Men 

mag best ook lasten opleggen. Je kan bv als voorwaarde stellen dat 1/3de  van de oppervlakte 

bij grote bouwprojecten publiek groen moet zijn. 

Gaan we hier ook bij grote projecten voor publiekelijk groen? 

Gaan we hier ook voor minder verhardingen in de voortuintjes? 

Gaan we hier ook voor meer groen en open ruimte in de kern? 

Het lijkt ons dan ook van groot belang dat ons gemeentebestuur samen met experten een 

woonomgevingsplan opstelt waar het kader wordt afgebakend waarbinnen woonprojecten 

mogelijk zijn. 

Gezinnen hoeven zich echter geen zorgen te maken. Het bouwen van een één- of 

tweegezinswoning moet in deze periode mogelijk blijven. 

Ook de projecten ingediend door de sociale huisvestingsmaatschappijen in het kader van het 

behalen van een bindend sociaal objectief kunnen door blijven lopen. 

Motieven 

Dat er de laatste jaren ongeveer een 200 wooneenheden bijgekomen zijn . Het is belangrijk 

dat er geen leegstand en verloedering komt doordat we te veel woonéénheden hebben. 

We binnen onze ruimtelijke ordening moeten inzetten op meer dynamische woonomgevingen 

met oog voor voldoende open en publieke groene ruimte. Alleen op die manier kunnen we én 

het landelijke karakter van onze gemeente vrijwaren én voldoen aan de reële nood aan wonen. 

Onze burgemeester ook het burgemeesterconvenant Kempen 2030 heeft getekend. Het lokale 

ruimtelijk beleid is een belangrijk instrument om een écht lokaal klimaatbeleid te voeren en de 

omgeving meer klimaatbestendig te maken. 

Tussenkomsten 

Schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) licht het standpunt van zijn fractie toe: 

'Net zoals U aanhaalt is een algemene visie op ruimtelijke ordening ook voor ons 

belangrijk. 

De opbouw van die visie zit vervat in het Ruimtelijk Structuurplan Merksplas. Uit deze 

visie volgen verschillende processen en uitvoeringsplannen. Een paar voorbeelden hiervan 

zijn het RUP Glastuinbouw en het RUP wonen. Verder zijn er ook nog initiatieven van 

Vlaanderen en de Provincie die verder vorm geven aan de ruimtelijke krijtlijnen 

waarbinnen deze visie zich ontwikkelt. Voor al deze uitvoeringsplannen is een uitgebreide 

consultatie en openbaar onderzoek voorafgegaan waarin zowel experten als iedere 

inwoner van Merksplas hun ideeën en opmerkingen kenbaar konden maken. 

Misschien is het goed om nog eens een paar concrete voorbeelden te geven, 

-          3/4 van ons open buitengebied is geordend door ruilverkavelingsprojecten. 

Hierdoor zijn de natuurgebieden en de agrarische gebieden bevestigd en geordend. 

-          Daarnaast zijn een Natuurinrichtingsproject Turnhouts Vennengebied en een 

Gewestelijk RUP Klei van de Kempen gerealiseerd 

-          De grote serrecomplexen zijn gebundeld op Koekhoven om ook de kansen voor 

extensieve landbouw te vrijwaren. 

-          Via deze ruimtelijke initiatieven is al een belangrijke aanzet gegeven voor de 

verdere uitbouw van de groene en blauwe structuren van de Marck en het Merckske te 

versterken 
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-          Door deze ordening van het buitengebied is door o.a. het VVV en de gemeente en 

vrijwilligers reeds een uitgebreid netwerk van wandel- en fietswegen, ruiterpaden en MB 

routes uitgebouwd. 

Hierdoor is het voor elke inwoner van Merksplas mogelijk om onze open ruimte te 

beleven, op 5 minuten kan men vanuit het centrum in zowat alle richtingen genieten van 

de open ruimte en de natuur. 

  

Ook voor ondernemen is er een duidelijke visie, 

-          We voeren een stimulerend beleid voor een dynamische kern. Enerzijds door 

ruimte te voorzien voor handelspanden. Winkels, zelfstandigen en kleinere ambachten 

kunnen hier terecht. Anderzijds door het vrijstellen van onroerende voorheffing voor 

nieuwe handelszaken. 

-          Het is belangrijk dat er in Merksplas een ruim aanbod blijft van winkels en 

zelfstandigen. 

Zij ondersteunen het verenigingsleven en maken het mogelijk om lokaal te produceren en 

consumeren. Zo is de slogan “winkelhieren” geen holle, vrijblijvende slogan. 

Door dit stimulerend beleid hebben we in Merksplas nog een ruim aanbod van winkels en 

diensten. Een remmend beleid maakt van Merksplas een slaapdorp en moeten we gaan 

winkelen in de buurgemeenten. 

  

Tenslotte het woonbeleid, 

-          Onze visie is gebaseerd op een aantal uitgangspunten 

Verdichten van de kern, 

Kwalitatieve, duurzame woningen 

Nieuwe ontwikkelingen worden getoetst aan duurzame criteria 

Voldoen aan het sociaal objectief voor sociale huur en koopwoningen 

Aanbieden van een breed aanbod zodat iedereen zijn gading kan vinden in 

Merksplas 

En het belangrijkste : betaalbaar wonen mogelijk maken voor onze jonge 

mensen en onze jonge gezinnen. 

  

-          Verdichten van de kern door appartementsbouw mogelijk te maken in het 

centrumgebied en in de kernstraten een verdiep hoger te laten bouwen indien een aantal 

afspraken gerespecteerd worden (winkelruimte op het gelijkvloers, twee meter achteruit 

bouwen bij nieuwbouw (zichtbaarheid en ruimtelijk gevoel), mix van appartementen maar 

met een gemiddelde van 80 m2, parkeernorm). 

Daarnaast is er ook aandacht voor open ruimte waar mogelijk, denken we aan de hoek 

Kleiryt/ Leopoldstraat, aan de inrit Albertstraat en aan de parking aan de Kongo waardoor 

de open as tussen het gemeentehuis en de kerk terug zichtbaar is. 

Verder is er ook voor gekozen, in samenspraak met de bouwmeester, om zoveel mogelijk 

de dienstverlening van de gemeente te bundelen in het centrum. Denk maar aan het 

sociaal huis, het gemeentehuis, de politie, het gemeenschapscentrum met de bib en de 

horeca. 

  

-          Nieuwe ontwikkelingen zoals de Kleirytse Driesen zijn voorbeelden van 

kwalitatieve woonvormen met inzet op duurzaamheid, BEN woningen zonder fossiele 

brandstof maar met warmtepompen en zonnepanelen. Een nieuwe ontwikkeling met 

betaalbare gronden voor jonge gezinnen. Andere ontwikkelingen in het centrum worden 

getoetst aan duurzame criteria. 

-          Het is belangrijk om te voorzien in een breed aanbod zodat verschillende 

woonvormen kunnen aangeboden worden. 

Beperkt aansnijden van woonuitbreidingsgebied is mogelijk maar enkel na een 

behoefteonderzoek, toch is dit zeer belangrijk voor gezinnen met kinderen om ook een 

woning te kunnen verwerven met voldoende ruimte. 

Assistentiewoningen en appartementen voor jonge, maar ook oudere Spetsers, zonder 

tuin maar wel op stapafstand van alle voorzieningen en OV. 

Splitsing van kavels en vernieuwende woonprojecten verruimen ook het betaalbaar 

aanbod. 
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-          Het is belangrijk dat ook in Merksplas er een ruim aanbod is van sociale kavels, 

koopwoningen en huurwoningen. De bouwmaatschappijen kunnen hiervoor het WUG 

aanspreken. Verschillende initiatieven zijn lopende om het sociaal objectief te 

verwezenlijken. 

  

Kortom: wij streven naar een betaalbaar wonen voor elke Spetser, ook door het 

stimuleren van een ruim aanbod van verschillende woonvormen. 

Een bouwstop of een remmend beleid is voor ons niet aan de orde.' 

  

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) wijst op een beperkt sociaal woningaanbod, gebrekkig 

parkeerbeleid en een beperkte aanleg groen in centrum; 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) geeft aan dat iedereen in Merksplas met een paar stappen 

in het groen zit en wil betaalbare woningen voor jonge mensen creëren; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) polst naar de inbreng van de bevolking; 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) verwijst naar openbare onderzoeken, inspraakmomenten en 

adviesraden; 

Besluit Met 4 stemmen voor (Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof), 15 

stemmen tegen (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen 

Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, Josée 

Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen) wordt dit agendapunt 

verworpen. 

 

Energie 

19. Samenwerkingsovereenkomst tussen de gemeente Merksplas, EBEM en de 

Regie der Gebouwen rond duurzaam energieproject. Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

De gemeente Merksplas, EBEM en de opdrachthoudende vereniging IOK Afvalbeheer zijn 

partners in het goedgekeurde EFRO project 1031 – ECP Beerse/Merksplas – Kolonie waarin de 

demonstratie van een energieconversiepark op basis van een voorvergistingsinstallatie wordt 

ondersteund; 

IOK Afvalbeheer is de aanvrager van een principedossier voor groene stroomcertificaten ter 

ondersteuning van WKK aangedreven met biogas uit GFT-vergisting met compostering; 

Het gemeenteraadsbesluit van 19 maart 2018 houdende goedkeuring van de 

samenwerkingsovereenkomst met IOK afvalbeheer rond duurzame energie; 

De gemeente Merksplas, EBEM en de Regie der Gebouwen hebben samen de mogelijkheden 

voor een duurzaam energieproject door uitbreiding van het warmtenet tot het Centrum voor 

Illegalen in Merksplas (het “Project”) onderzocht en uitgewerkt.  Daarbij werd in overleg het 

Project vormgegeven, werden risico’s in kaart gebracht, afspraken rond prijszetting en 

planning gemaakt en andere mogelijke afspraken in de samenwerking besproken; 

EBEM werd door het Gemeentebestuur van Merksplas opgericht, deze laatste bezit 100% van 

de aandelen van EBEM, met als doel de productie en levering van energie, in de ruimste zin 

van het woord, in uitvoering van het Energiedecreet van 8 mei 2009 . De statuten werden 

voorafgaand gedeeld met de Regie der Gebouwen, door wie wordt verklaard behoorlijk 

daarvan kennis te hebben genomen; 

De Regie der Gebouwen is verantwoordelijk voor het beheer van de gebouwen en 

infrastructuur van het centrum voor illegalen (CIM) en de StrafInrichting (SIM) in Merksplas, 

met inbegrip van de energie- en nutsvoorzieningen; 

De Partijen onderschrijven gelijklopende doelstellingen met betrekking tot ecologische 

verduurzaming en klimaat. Dit zoals opgenomen als eerste engagement van de Regie der 

Gebouwen om een voortrekkersrol te spelen op vlak van energie-efficiëntie en duurzame 

ontwikkelingen, zoals onder andere gedocumenteerd in het Burgemeestersconvant 

ondertekend door het Gemeentebestuur Merksplas op 21 maart 2014 en zoals opgenomen in 

de visie van EBEM dat duurzaam onderneemt en zorg draagt voor het milieu; 



 pagina 29 van 33 

Daarbij zijn de Partijen op een punt gekomen waarop ze bereid zijn om hun afspraken te 

formaliseren in deze samenwerkingsovereenkomst in de voorbereiding tot de effectieve 

ontwikkeling en realisatie van het Project. Daarbij erkennen de Partijen dat er nog stappen 

dienen ondernomen te worden om resterende risico’s weg te nemen en bestaande open punten 

in te vullen bij de effectieve ontwikkeling van het Project; 

Voorliggend ontwerp samenwerkingsovereenkomst tussen de gemeente Merksplas, EBEM en 

de Regie der Gebouwen omtrent het duurzaam energieproject; 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) legt uit dat er groen gas wordt opgewekt 

met de GFT-installatie van IOK dat gesublimeerd wordt en geïnjecteerd in gasnet. Met dit gas 

wordt een WKK op Kolonie aangedreven die elektriciteit voor SIM en CIM aanlevert en 

eveneens warmte, in eerste instantie voor CIM en na uitvoering masterplan ook voor SIM; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt of dat economisch voordelig is; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt de prijzen gekoppeld zijn aan 

gasprijzen die de Regie in andere contracten betaalt, 'niet meer dan anders principe'. Dit is 

vooral een belangrijke stap in de verwezenlijking van het burgemeestersconvenant. 800.000,- 

euro EFRO-subsidies moeten verlengd worden op voorwaarde dat contract een contract wordt 

afgesloten met Regie. Indien subsidies niet verlengd worden, wordt het contract geannuleerd; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt waarom de gemeente instaat voor afbraak 

stookinstallatie gevangenis; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat we instaan voor 

investeringskosten tot aan warmtewisselaar maar niet instaan voor eventuele vervuiling. 

Afhankelijk van de vraag kan de gasafname al dan niet opgedreven worden. Dit is technisch 

mogelijk voor IOK en is contractueel voorzien; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Voorliggende samenwerkingsovereenkomst tussen de gemeente Merksplas, EBEM en de Regie 

der Gebouwen omtrent het duurzaam energieproject goed te keuren en de algemeen directeur 

en de burgemeester te machtigen deze namens de gemeente Merksplas te onderschrijven. 

 

Rondvraag 

20. Rondvraag. 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

In het CBS van 25/08 zien we in de briefwisseling een petitie ‘red eikenbomenrij’. Graag 

wat meer info over dit dossier. Op het omgevingsloket zien we dat er 46 bomen gekapt 

gaan worden en vervangen door 46 nieuwe. Van waar komt plots deze bomenkap? 

Waarom geen communicatie? Alternatieve oplossingen? 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

Wolfstraat:  we zagen in de briefwisseling dat de bewoners van de Wolfstraat jullie een 

brief hebben bezorgd ivm de bomen in de straat. Wat was het antwoord op de brief die 

men kreeg vanuit de buurt op 17/8 ? Wat is de visie op het kappen van gezonde bomen? 

Waarom werd er niet over gecommuniceerd? Het bos absorbeert toch water, waarom 

moet de gracht open? Waarom moet de gracht dieper? 

 

Gemeenteraadslid Luc Holthof leest daarbij volgende tekst voor: 

‘Ten eerste komt dit voornemen volledig uit de lucht gevallen. Bij de start van het 

project Wolfstraat-Werfstraat-Hoevepad, wat nog geen jaar geleden is, was er van het 

kappen van de bomen geen sprake. De bewoners vernemen dit voornemen via 

werkmannen. Ze groeperen zich in hun verzet en enkele mensen in de Wolfstraat 

hebben het initiatief genomen om een petitie op te stellen. Ze wilden die afgeven aan 

de burgemeester maar op het afgesproken moment was die al weg. Communiceren, 

overleggen, echte inspraak op poten zetten, betrokkenen in de besluitvorming 

daadwerkelijk betrekken. Wie vandaag aan politiek doet, neemt dit ter harte. Dit zijn 

zaken die voor alle gemeentebesturen en organisatie niet gemakkelijk zijn maar 

Merksplas spant de kroon door net het omgekeerde te doen: niet communiceren, niet 
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overleggen, niet de moeite nemen om naar de bewoners te luisteren, met enkelen en 

petit comité beslissingen nemen. 

Dat ook het gemeentepersoneel zelf grof doet tegen inwoners kan eigenlijk helemaal 

niet door de beugel. Een van de bewoners heeft de technische dienst gebeld toen hij 

het voornemen van de gemeente vernomen had. De verantwoordelijke zei letterlijk: wie 

denk jij wel dat je bent; wij gaan dat toch doen.  

Het tweede aspect gaat over water en het te voeren waterbeleid. Wat is de functie van 

bomen vandaag de dag in het debat over milieu en klimaat? Precies iedereen weet dat 

bomen water vasthouden en vertraagd afgeven aan de omgeving. In de Wolfstraat 

wordt het regenwater en afvalwater gescheiden en dat is prima maar aan de andere 

kant waar geen huizen staan, is een gracht voldoende. Waar staat dat het een gracht 

moet zijn die de afmetingen en de diepte moet hebben die er nu in de plannen voorligt? 

Waarom moet een gracht trouwens recht zijn? Er bestaan trouwens grachten die 

meanderen en veel meer opgaan in de natuur. Ik weet niet wie van het bestuur recent 

eens een kijkje is gaan nemen in het Steenovenbos? De natuur staat er zo droog dat al 

het water best zoveel mogelijk daar moet blijven en liesft zo weinig mogelijk water 

wordt afgevoerd. Het rooien van bomen om een gracht aan te leggen om het 

hemelwater goed te kunnen opvangen om het daarna te laten afvloeien, is volgens ons 

de wereld op zijn kop.  

 

Het derde argument is dat men de gracht diep moet maken –de weg loopt lichtjes 

omhoog- en dat daardoor de kans groot is dat men de wortels raakt. En dus is het beter 

en vooral gemakkelijker om de bomen dan maar ineens helemaal om te hakken. 

Waarom kan men het water niet richting het Steenovenbos laten afvloeien daar is de 

nood het hoogst en is ook veel logischer dan het via een gracht te laten aflopen. Het 

graven van een gracht achter de bomenrij aan het einde van Wolfstraat behoort ook tot 

de mogelijkheden.  

 

De Wolfstraat is een straat waar de rijen bomen al tientallen jaren staan toen de straat 

nog een zandweggetje was stonden die bomen er al. Het landelijk uitzicht van onze 

gemeente gaat hierdoor weer een stukje verloren. Het zorgt voor verkoeling in de 

zomer en beschutting in de winter.  

Tot slot nog een kleine anecdote. Enkele dagen geleden kwamen de werkmannen van 

de gemeente vogelkastjes ophangen. Ze begonnen aan de bomen waarvan het bestuur 

nu net beslist heeft ze te rooien. Toen een van de bewoners hen daarop aansprak, 

vielen ze uit de lucht. Na ruggespraak met de bazen, werden de kastjes verhangen. Van 

communicatie gesproken. Het lukt niet met de bewoners maar evenmin met het 

personeel.  

 

Wij vragen aan het bestuur om dit punt te verdagen en over te gaan tot overleg met 

alle bewoners. Er dient eerst tijd geïnvesteerd te worden om het eens te geraken over 

er wel een probleem is en als dat zo is wat dan de verschillende alternatieven zijn.’     

 

schepen Kris Govers (Leefbaar) antwoordt dat iedereen welkom was op de werfvergadering. 

We hebben twee telefoontjes gehad van buurtbewoners op zo'n grote werf. De werfleider en ik 

lopen elke week door de straat en zijn aanspreekbaar. Technische problemen worden opgelost 

door bijsturing op de werfvergadering. Men heeft twaalf eiken langs bewonerskant laten staan 

mits inbuizing voor infiltratie en dat in weerwil van de plannen. Voor de natuurlijke 

waterafvoer (zonder pomp) van de akkerlanden en het bos is een diepere en dus bredere 

gracht (1,40 meter) nodig. Deze tast de wortels aan van de bestaande bomen en dus is er 

gekozen voor nieuwe aanplant; 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) stelt dat de oorspronkelijke gracht onder de weg en door de 

verkaveling liep. Dat was de natuurlijke vloei. We hebben nu de kans om dit waterprobleem op 

te lossen, zonder pomp. We hadden het misschien moeten doen toen in het kader van het 

bosbeheer 100 bomen werden gerooid door ANB. De jonge bomen zullen meer kansen krijgen 

dan de bomen die er nu staan; 
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gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

In het college van 7 juli kwam het Project Molendries - Schuivenoord van de Ark aan bod. 

Daarbij is ook sprake van een positief advies tijdens het lokaal woonoverleg d.d. 19 juni 

2020 en de projectfiche. Wat is de stand van zaken in dat dossier? Wanneer en hoe 

worden de buren betrokken in dit project? 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) antwoordt dat de procedure ingewikkeld is. VMSW heeft 

2 weken geleden een bureau voor infrastructuur aangeduid. Indien het voorontwerp klaar is 

zal een buurtvergadering georganiseerd worden. 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) betreurt dat een speelplein zo verdwijnt; 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) antwoordt dat het bindend sociaal objectief gerealiseerd 

moet worden en er nog groen overblijft. Er zijn in de onmiddellijke nabijheid ook nog andere 

speelpleintjes; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

Op 4/8 stond de raamovereenkomst voor de aankoop van fairtrade koffie, bijproducten en 

de bruikleen van koffiezetapparaten voor de gemeentediensten en het OCMW. Waarom 

werd Oxfam Wereldwinkel hier niet aangeschreven terwijl we daar toch zelf een 

fantastische lokale werking van hebben? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er ook perculators en 

koffiemachines dienen geleverd te worden. In het verleden hadden we begrepen dat de 

wereldwinkel dit niet kon bijleveren. Ondertussen kan dit blijkbaar wel en zullen we hen dan 

ook opnemen bij de deelnemers  van de volgende prijsvraag; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

Onze lokale kermis gaat dus door, dat werd althans aangekondigd. We stellen ons wel 

vragen over hoe dit alles gaat aangepakt worden. We hebben verslagen opgevraagd maar 

helaas zijn die er niet… Staan de afspraken op papier? Hoe gaan jullie de veiligheid 

garanderen zowel op de kermis als tijdens de nevenactiviteiten die - ondanks de eerste 

berichten - toch lijken door te gaan? Waar en wanneer kunnen burgers zien/lezen wat ze 

moeten naleven? 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

Kermis. Wat is de stand van zaken tot op heden? Kan de veiligheid gegarandeerd worden? 

Is er ook een plan B als de besmettingen blijven stijgen? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat we de kermis hebben 

georganiseerd voor de kinderen en ook voor de foorkramers. Alle maatregelen zijn genomen 

naar circulatie, mondmaskerdracht, social distance, kermisprotocol en security. We hebben de 

kermis ook georganiseerd voor de horeca. Indien er geen extra ruimte werd gecreëerd zou 

men op een kleinere ruimte van het café bijeenkomen met grotere problemen tot gevolg. We 

hebben ingestemd met tenten en extra ruimte zoals Afra mits horeca-voorschriften. De politie 

sensibiliseert en controleert, ook op de sluitingsplicht. Afspraken zijn de richtlijnen van de 

veiligheidsraad. Kermisprogramma werd afgezwakt. Communicatie wordt verzorgd in de 

nieuwsbrief. Ter plaatse worden infodoeken en infoborden opgehangen. Er is security om de 

kermis zelf te begeleiden; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) stelt dat de kermis het coronavirus heeft gefaciliteers en 

gemeenteraadslid Jan De Bie merkt op dat minder dan 80 decibel onrealistisch bleek; 

 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

Kan er duidelijker gecommuniceerd worden over de aankondigingen van werken. Wordt er 

een draaiboek gevolgd voor zulke omstandigheden? Deze vraag naar aanleiding van de 

werken in de Moerstraat en de Steenweg op Turnhout (regeling voor fietsers); 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de aannemer van de 

Moerstraat sneller is begonnen dan afgesproken en de politie heeft postgevat bij de 

werkzaamheden Steenweg op Turnhout om de fietsertjes die naar school gingen wegwijs te 

maken; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

Verslagen van adviesraden staan opnieuw amper tot zelfs niet online. Mogen wij vragen 

om verslagen in de toekomst via mail te laten goedkeuren en tijdig op intranet te 

plaatsen? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat adviesraden zelf hun werk 

regelen en het verslag eerst moet goedgekeurd worden. Corona zorgt er voor dat weinig 
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adviesraden bijeenkomen. Soms moet er over het verslag gediscussieerd kunnen worden. We 

kunnen de secretarissen vragen om via mail het verslag te laten goedkeuren; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

Briefwisseling Vlaamse overheid - Onroerend Erfgoed Antwerpen ivm Toezicht 

instandhoudingsplicht : aanmaning tot beëindiging van misdrijf/inbreuk en herstel van 

schade - Kapelstraat 10.  Is dit inmiddels opgelost of welk gevolg is hieraan gegeven? 

Waar is dit fout gelopen en hoe in de toekomst te vermijden. Wat met het speelpleintje 

tussen de paardenstallen? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat dit ging over de installatie die 

ze gezet hadden tussen de paardenstallen. Om een stuk brasserie uit te breiden in open lucht. 

Ze hebben die direct weggenomen. Voor het overige ging het over de terrasuitbreiding zelf 

met tent die weggenomen moet worden eind september. Onroerend Erfgoed moet beseffen dat 

mensen de kost moeten kunnen verdienen. De koelcel zal later in de stal terecht kunnen. Nu is 

er nog weinig ruimte. Het bord bij het speelpleintje moest weggehaald worden, terwijl dit een 

wettelijke verplichting is; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

Briefwisseling LRV - Graag een update hierover. De vereniging vraagt heel wat 

investeringen in en rond de manege. Is er een toekomstvisie voor de manege?  Daarnaast 

is er ook de vraag voor bijkomende ondersteuning voor het event half oktober (10/11/18 

oktober). Gaat het bestuur in op deze vraag? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de wensen van de LRV zullen 

meegenomen worden naar de besprekingen over de meerjarenplanwijziging. Het is de 

bedoeling dat de manège blijft; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

De Superprestige veldrijden zou doorgaan op 21/11 in Merksplas. Zijn er al afspraken 

gemaakt met de organisatie? Graag een update van de stand van zaken. 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat we de eerste 

veiligheidsvergadering hebben gehad met de organisatie. Er is een extern bureau aangeduid 

als COVID-verantwoordelijke die ook een CERM opmaakt. Volgens het protocol kunnen 

veldritten doorgaan met publiek; 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

We ontvingen een anonieme brief ivm sluikstorten en zwerfvuil. Is dit probleem ook bij de 

gemeente gesignaleerd? Is er een toename? Worden er nog acties gepland? 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) antwoordt dat continu gecommuniceerd en gesensibiliseerd 

wordt. Er is ook handhaving en waar we kunnen wordt een GAS-boete opgelegd. Camping en 

tuinbouwbedrijven helpen mee. Afwisselend WBE en scholen houden opruimacties. Het 

probleem wordt er inderdaad niet minder om; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

Reflecterende huisnummers:  in maart heeft u gezegd dat men offertes aan het opvragen 

is. Hoe ver staat men er nu mee? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er reflecterende huisnummers 

kunnen aangevraagd worden. Er is geen stock want die worden in hun geheel gedrukt. Men 

kan ze via de gemeente bestellen. Aan de bouwers wordt daar op gewezen. Wij kunnen 

daarover communiceren in de nieuwsbrief; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

Zone 30 in de Kernlindendijk : in mei heeft u gemeld dat dit in orde ging komen. Tot op 

heden is daar nog geen zone 30. Wanneer kunnen we deze aanpassing verwachten? 

schepen Kris Govers (Leefbaar) antwoordt dat dit op de werklijst staat; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

Corona:  

We zien dat er enorm veel mondmaskers op de grond liggen. Kan er  een campagne 

komen over het weggooien van het mondmasker op straat worden opgezet? De 

mooimakers hebben hier al mooi campagne materiaal voor. 

Voor mensen die slechthorend zijn , zijn de mondmaskers een zeer moeilijk gegeven. Men 

heeft nu ook mondmaskers met doorschijnend stukje  en daardoor kunnen deze mensen 

toch blijven liplezen. Er zijn al verschillende acties hiervoor in verschillende gemeentes. Er 

zijn er die deze verdelen onder de mensen die hier baat bij hebben, er zijn er die de 

werknemers van het gemeentehuis dit laten dragen zodat de informatie die men geeft 

voor iedereen duidelijk is. Er zijn gemeentes die dit verdelen onder hun artsen, 
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tandartsen,… er zijn gemeentes die hiervoor samenwerken met de plaatselijke unizo 

omdat ze ook klanten hebben waarvoor het nu moeilijk is,…   

Wat gaat u doen als gemeente om deze doelgroep het wat gemakkelijker te maken in het 

tijdperk van de mondmaskers dat nog niet snel gedaan gaat zijn. 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat weggooien van mondmaskers 

neerkomt op sluikstorten. Wij hebben aan alle inwoners mondmaskers bedeeld. Voor 

gespecialiseerde doelgroepen dient men gespecialiseerde zaken te benaderen; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

Hoevestraat  

In de akte is opgenmomen dat de afgestane grond enkel kan dienen voor sport en 

recreatie. Hebben jullie dit dossier al juridisch uitgezocht? 

Zijn de erfgenamen op de hoogte van dit hele dossier? 

Men ging er vanuit dat men verder ging gaan met 5 kandidaten, nu zijn er maar 2 

kandidaten. De leidraad die voorop gesteld was, kan nu niet meer worden toegepast. Hoe 

gaan jullie hier nu mee verder? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat dit deel uitmaakt van een 

lopend dossier. Er zijn reeds twee momenten geweest waarop de familie had kunnen reageren, 

namelijk de opmaak van het gewestplan en de opmaak van het gemeentelijk ruimtelijk 

structuurplan.  De erfgenamen zijn op de hoogte gesteld door de enige nog levende 

ondertekenaar. Er werden twee dossiers ingediend en aan deze mensen zal de stand van 

zaken meegedeeld worden. We gaan niet bouwen zonder bouwvergunning; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

Kolonie 

Hoe zit het juist met de start van de restauratie,  hoe gaat dit verder verlopen? In 

september zou er een oproep komen voor de verdere invulling van de gebouwen. Is deze 

al gebeurd? Waar? En is het niet belangrijk om de commissie hiervoor nog eens bij een te 

roepen? 

Er zijn heel wat vragen over het voorbestaan van de visclub op de Kolonie. 

Uit een schriftelijke vraag van mijn collega Tomas Roggeman kunnen we lezen dat er 

contacten zijn tussen de gemeente, de regie der gebouwen en een gegadigde koper. Kan 

u ons meer vertellen over die gegadigde koper en hoe ver men al staat met deze plannen? 

Op de site is er sprake van vervuilde grond waar OVAM stalen heeft komen van nemen. 

Hoe ver staat men met dit onderzoek, is de gemeente hiervan op de hoogte? 

Ook is op die site een hondenclub. Wat gaat daar in de toekomst mee gebeuren? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de restauratie van fase 5 en 6 

werd gegund aan Renotec. Daarna zal de herbestemming aanbesteed worden. In het najaar 

komt ook een open oproep voor de uitbating van een hotel. De Provincie zou de steenbakkerij 

kopen en de gemeente zal bemiddelen dat zij de overeenkomst met de visclub en de 

hondenclub overnemen van de Regie der Gebouwen. De karpervijver zou naar ANB gaan, die 

de visclub verder blijft toelaten. We hebben dit geagendeerd voor de technische commissie 

kolonie. De vervuiling betreft een cyanidevervuiling op de gronden aan de voorkant. Er is een 

loods omgewaaid en er is nog een andere loods met asbestplaten waar nu een aanvraag op 

loopt voor verwijdering; 

  

 

 

Aldus gedaan en beslist in zitting datum als ten hoofde. 

 

   

De Algemeen directeur,  De Burgemeester-Voorzitter, 

   

Dries Couckhuyt  Frank Wilrycx 

 


